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PROTOKÓŁ Nr XIX/16 
z obrad XIX sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 17 MARCA 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 15:45; 

 
Do punktu 1 porządku 
 Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XIX sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach. 
 Bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz 
z Zastępcom, Panią Skarbnik, wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego oraz 
jednostek organizacyjnych. Witam również bardzo serdecznie Państwa Sołtysów 
i przy tej okazji chciałbym złożyć najserdeczniejsze życzenia z okazji minionego Dnia 
Sołtysa życząc Państwu wszystkiego dobrego w pracy na rzecz swojej społeczności 
lokalnej, w której mieszkacie i jesteście. Witam również  telewidzów i internautów, 
którzy oglądają nas przy pomocy Internetu i telewizji. 
 Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 
12, nieobecni: 
- radny Dariusz Jagiełło,  
- radny Mirosław Wyrodek,  
- radny Mariusz Majak (przybył o godz. 13:21), co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wyprowadzenie 
z porządku obrad punktu 14 to jest projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Pyrzyce na lata 2015 – 2020 (Druk Nr 
200/16). 
Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad: 
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- projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 
celowej dla podmiotów prowadzących żłobek na terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
210/16), 
- projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce 
w 2016 r. (Druk Nr 211/16), 
- Autopoprawki do punktu 21 będzie to projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach: 
Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, 
Mielęcin, Mechowo (Druk Nr 208B/16), 
- Autopoprawki do punktu 22 będzie to projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
stawek opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego w Pyrzycach (Druk Nr 
209A/16). 
 

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Pyrzyce na lata 2015 – 2020 (Druk Nr 
200/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad 
ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek na 
terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 210/16). 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce w 2016 r. (Druk Nr 211/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 12; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się - 1;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek 
opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach: Ryszewko, 
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Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, 
Mechowo, (Druk Nr 208B/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Autopoprawka została wprowadzona do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek 
opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego w Pyrzycach (Druk Nr 209A/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Autopoprawka została wprowadzona do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Po przeprowadzonym głosowaniu 
zaproponował ustalić porządek: 
- w miejsce wyprowadzonego wcześniej projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Pyrzyce na lata 2015 – 2020 (Druk Nr 200/16) 
wprowadzić projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce 
w 2016 r. (Druk Nr 211/16). 
- autopoprawkę w punkcie 21 (Druk Nr 208B/16), 
- autopoprawkę w punkcie 22 (Druk Nr 209A/16), 
- w miejsce punktu 23 projekt uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 
rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek na terenie Gminy 
Pyrzyce (Druk Nr 210/16), 
- w punkcie 24 odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania, 
- w punkcie 25 wolne wnioski, 
- w punkcie 26 zamknięcie obrad XIX Sesji Rady Miejskiej. 
 

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XVII i XVIII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokoły były wyłożone 
do wglądu w Biurze Rady. 
 

Nie wniesiono uwag do protokołów. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XVII sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XVIII sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 28 stycznia 2016 r. do 13 marca 2016r. 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Nie zgłoszono pytań do przedstawionej informacji. 

 
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie. 
 
Radny Jerzy Wroński – Mam 3 zapytania: 

1) Czy będzie remontowana sala wiejska w  Mechowie? Tak jak obiecała Pani na 
spotkaniu wszystkim mieszkańcom. Chodzi mi o to, czy w tym roku będzie 
wykonany remont sali wiejskiej w Mechowie? Zapytanie na piśmie stanowi 
załącznik Nr 9 do protokołu. 

2) Będzie wymieniany chodnik przy ul. Zabytkowej. W związku z powyższym 
mieszkańcy tej ulicy pytają, czy będzie również wymiana instalacji 
wodociągowej, tzn. wody pitnej, ponieważ idzie to wzdłuż chodnika do 
przedszkola, gdzie tak jak mi wiadomo, co przekazali mieszkańcy, że było już 
tam 7 awarii w tym roku. Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu. 

3) Dokonała Pani wypłacenia nagród w wysokości ponad 50.000 zł. Pani 
Burmistrz moje zapytanie brzmi, czy na dzień dzisiejszy stać Gminę na takie 
nagrody? Nie mamy dofinansowanych szkół, przedszkoli, drogi różnego 
rodzaju wymagają remontów, chodniki, itd.  Nie chodzi mi o nagrody dla 
pracowników, że zostały przeznaczone dla pracowników, natomiast chodzi 
mi o organ wykonawczy, żeby sobie przydzielić po 5.000 zł? Państwo możecie 
się śmiać, ja nagrody nie wziąłem, Państwo wzięliście nagrody, więc Pani 
Burmistrz, nie wiem, czy takim zarządzaniem budżetem Gminy, czy daleko 
zajdziemy. Czarnio to widzę Szanowni Państwo, żeby nie było czasami tak, 
jak z Gminą Bielice. Można byłoby nad tym punktem bardzo długo 
dyskutować i rozmawiać, ponieważ to są pieniądze podatników, pewnie, że 
fajnie pieniędzmi podatników w prawo i lewo szastać. Zapytanie na piśmie 
stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 
Radny Wojciech Łubiarz – chciałbym wiedzieć, dlaczego część podatków była 
roznoszona przez gońców gminnych, a pozostałe wysłane zostały jako przesyłki 
polecone Pocztą Polską? Interesuje mnie też koszt nadania tych listów Pocztą oraz 
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koszt otrzymanych od Poczty zwrotów, jeśli takowe były. Dodatkowo zapytam, czy 
nie lepiej było podpisać z gońcami gminy umowy – zlecenie z daną kwotą za 
doręczony list niż nadawać je na Poczcie? Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 
12 do protokołu. 
 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 

 
Do punktu 6 porządku 
 Informacja z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Pyrzyce oraz 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2015 rok (Druk 
Nr 207/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Informacja z Gminnego Programu 
przyjmowana rokrocznie została przedstawiona i szczegółowo omówiona na Komisji 
Edukacji, która tematycznie za ten temat odpowiada, jeżeli są pytania to bardzo 
chętnie odpowiemy myślę, że nie będę tutaj szczegółowo wprowadzała. Tak jak 
powiedziałam, temat ten był dość szczegółowo omówiony na komisjach. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 14 do protokołu. 

 
Radny Jerzy Wroński – W punkcie 3 jest zapis : „We wszystkich miejscowościach 
siedzibą Świetlic Środowiskowych są Świetlice Wiejskie.” Myślę, że jest to 
nieprawdą, jeżeli piszemy taka informację dla radnych to myślę, że powinno być to 
sumiennie i prawdą napisane, ponieważ w Brzesku nie ma Świetlicy Środowiskowej 
w Sali Wiejskiej, ponieważ nawet nie ma wejścia do tej sali. Mogę powiedzieć, że jest 
zakazane mieszkańcom wejście na salę, ponieważ trzeba najpierw zapłacić. 
W związku z powyższym proszę o wyjaśnienie.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jeżeli chodzi o świetlice środowiskowe są 
realizowane na terenach wiejskich i tu faktycznie pracownik przygotowując musiał 
to przeoczyć. Muszę przyznać, że ma Pan rację, faktycznie w Brzesku jest 
prowadzona świetlica w filii biblioteki, natomiast nic mi o tym nie wiadomo, żeby na 
świetlicę w Brzesku nie można było wejść. Jest obecna tutaj Pani Sołtys, która pewnie 
(jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli) też się odniesie, proszę nie mówić rzeczy, które 
są nieprawdziwe. Także to na pewno zdecydowanie dementuję, świetlica jest 
otwarta dla mieszkańców, teraz w tej chwili rozpoczął się tam remont, także może 
faktycznie jest zamknięta, to chyba tylko, że z tego powodu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Przez cały czas, kiedy wynajmuje świetlicę wiejską 
Spółdzielnia Brzoza nic się tam nie dzieje, nie ma młodzieży, młodzież nie ma się 
gdzie podziać, sala jest zamknięta, młodzież przebywa na przystanku i w jakichś 
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małych zakamarkach.  Pani Burmistrz się  śmieje, bo ma prawo się śmiać, ale taka jest 
prawda, gdybyśmy dzisiaj zapytali mieszkańców Brzeska to myślę, że przyznaliby 
mi rację. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Dobrze się składa, bo Pani Burmistrz mieszka 
w Brzesku to nam powie, jak to wygląda. 
   
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Właśnie, dlatego że mieszkam w Brzesku 
to przypominam sobie sytuacje, bo mieszkam tam od dziecka, mam 43 lata, także 
przez te 43 lata nie przypominam sobie, żeby na sali były tłumy młodzieży, Panie 
Radny i to nie tylko w Brzesku, ale również we wszystkich innych miejscowościach 
niezależnie od tego, czy będzie tam Spółdzielnia działała, czy będzie co innego 
działało, to takich tłumów młodzieży nigdy nie było i proszę nie opowiada takich 
rzeczy, one są nieprawdziwe.  
Świetlica jest otwarta dla mieszkańców, jest udostępniona pomimo tego, że jest 
Spółdzielnia Brzoza. W Rzepnowie jest podobna sytuacja, działa też Spółdzielnia 
i nigdy jeszcze (jest mi bardzo przykro w tego powodu, bo Pan Radny jest również 
mieszkańcem Brzeska, jest wybrany z tego rejonu) nie słyszałam, żeby w Rzepnowie, 
którykolwiek z mieszkańców powiedział coś w kierunku takim, że na sali 
w Rzepnowie działa Spółdzielnia Pod Kasztanami i to jest bardzo złe i niekorzystne. 
Nie było takiej sytuacji, a w Brzesku ciągle słyszymy, że działa Spółdzielnia. 
Spółdzielnia jest inicjatywą podjętą przez mieszkańców, ja rozumiem, że może się to 
jednym podoba drugim nie. Dzięki temu kilka osób ma pracę, były również 
przyjmowane osoby z Urzędu Pracy. Korzysta z tego całe nasze lokalne środowisko, 
ponieważ są przygotowywane te usługi, które są, są realizowane. Także nie można 
takich inicjatyw przekreślać, ponieważ dzięki temu nasza świetlica i świetlica 
w Rzepnowie funkcjonuje, działa, nie stoi pusta, a jak wiemy, my te świetlice 
utrzymujemy. Także cieszmy się z tego, że jest inicjatywa, że mamy wsparcie jako 
gmina, że ktoś te świetlice utrzymuje, że jest zakupiony sprzęt. Był wcześniej 
wykonany remont w kuchni i nie możemy mówić, że ona jest zamknięta, kiedy Pan 
miał zamkniętą? Jest w umowie jasno określone, że jest dostępna dla mieszkańców 
tylko wtedy, kiedy chcą skorzystać na zebrania sołeckie, szkoła z tej świetlicy 
korzysta (jest dzisiaj obecna Pani Dyrektor), również strażacy mogą z tego 
skorzystać, nie rozumiem, dla kogo jest zamknięta? Nie ma takiej sytuacji. Tak samo  
w innych miejscowościach w świetlicach nie ma szeroko otwartych drzwi, że 
zapraszamy, każda świetlica ma opiekuna, jeżeli mieszkańcy poproszą (tak jest w 
innych miejscowościach, są dzisiaj obecni Sołtysi i się na pewno wypowiedzą), jeżeli 
ktoś chce to otwiera się tą świetlicę w zależności od celu na jaki potrzebuje, żeby ta 
świetlica została otwarta. Jest to obiekt, za który ktoś odpowiada, jest to majątek, za 
który ja również odpowiadam i tak samo Pan przyjmując ten budżet i niech Pan nie 
opowiada takich rzeczy, bo one są nieprawdziwe. Ja mieszkam w tym Brzesku Panie 
Radny i nie przypominam sobie sytuacji, żeby były tłumy młodzieży, była świetlica 
wielokrotnie otwierana, była tam świetlica środowiskowa. Dlaczego została 
przeniesiona? Dlatego że w tej filii biblioteki jest to mniejsze pomieszczenie, bardziej 
odpowiada dla tych dzieci, łatwiej się z nimi tam pracuje, świetlice są zimne pomimo 
tego, że staramy się je ogrzewać i są zrobione ogrzewania wiemy, że są to duże 
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obiekty, które trudno jest ogrzać i akurat w Brzesku w tej chwili sprawdziło się tam 
jest więcej dzieci, działają, dzięki temu działa również filia biblioteki, jest to w pełni 
uzasadnione. Nie rozumiem jaki jest problem, jest Pan mieszkańcem tej 
miejscowości, ja też jestem mieszkańcem pomimo tego, że jestem burmistrzem, 
dlaczego cały czas słyszymy negatywne opinie na temat tego, jak funkcjonuje 
świetlica w Brzesku niech Pan mi odpowie, bo ja tego nie rozumiem? 

 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, bardzo bym prosił, żebym ja, czy Pani by 
zadała pytanie Pani Sołtys, czy kiedykolwiek w tym czasie, jak działa tam 
Spółdzielnia była tam młodzież, coś było organizowane? Nic Szanowni Państwo, nic, 
dokładnie Pani Dyrektor. Pani Burmistrz, Pani jest mieszkańcem, Pani wie, co się 
dzieje i dziwię się, że Pani jako kobieta, jako mieszkaniec Brzeska, że Pani w tak 
bezczelny sposób okłamuje mnie, Radę i tutaj zebranych wszystkich gości.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Przekażę głos może Pani Sołtys. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Przekażę głos Pani Sołtys, ale niech Pan 
mi nie mówi, że ja okłamuję, niech Pan mówi rzeczy, za które Pan ponosi pełną 
odpowiedzialność, ja ponoszę pełną odpowiedzialność za słowa, które wypowiadam 
i proszę nie opowiadać takich rzeczy Panie Radny.  
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, o to proszą mieszkańcy Brzeska i niech Pani 
nie opowiada takich bzdur, że tam się coś w naszej sali wiejskiej dzieje, dzieje się 
remont, ale to za chwilę. 
 
Sołtys Brzeska – Krystyna Janowska – Chciałam się tylko odnieść do tego, że jest 
organizowany przez Radę Sołecką zawsze Dzień Kobiet, w tym roku nie było, bo 
sala jest w remoncie. Mieszkańcy korzystają kiedy tylko chcą, za stypy kiedy robi 
Brzoza pieniędzy nie bierzemy, niech Pan powie Panie Radny, miał Pan dużą stypę, 
czy Pan zapłacił za salę? Nie. Młodzież, jeżeli by tylko przyszła na pewno miałaby 
udostępnione, bo jeżeli przyszli mieszkańcy, że chcą grać w ping ponga, to sala była 
otwarta, dokąd chcieli to siedzieli i nigdy nie była zamykana. Klucze oddawałam, 
przychodzili i przynosili klucze, proszę się spytać Andrzeja Bochan – Bochanowicza, 
kiedy tylko chciał, czy turnieje szachowe, ferie, sala była też otwarta. Także 
świetlicowa kiedy robi coś z dziećmi większego to korzysta, proszę zapytać, czy tak 
nie jest. Każdą pomoc z jaką się zwróci do Sołtysa to ma udzieloną, czy finansową, 
czy taką pomoc. Także niech Pan nie kłamie, bo już dość tych kłamstw, jest Pan 
Radnym, ale nie jest Pan godny być tym Radnym. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałam się tylko odnieść do umowy, 
która została zawarta. Panie Radny, był Pan Radnym w poprzedniej kadencji, 
umowa z tego, co pamiętam umowa została zawarta w 2011 r., czy w 2010 r. (niech 
Pani Sołtys sprostuje), dlaczego wtedy, w tym czasie,  kiedy kto inny był 
Burmistrzem, bardzo odpowiadało, nie zabierał Pan nigdy głosu, nie krytykował Pan 
nigdy tej sytuacji, nie podnosił Pan nigdy? Spotykamy się na zebraniach sołeckich 
w Brzesku i na ostatnim zebraniu sołeckim również Pan nie podnosił tego tematu, 
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dlaczego temat funkcjonowania spółdzielni socjalnej rozpoczął się od momentu, 
kiedy ja rozpoczęłam bycie burmistrzem? Niech Pan mi to wyjaśni, bo ja nie 
rozumiem sytuacji, że 4, czy 5 lat temu jeszcze to wszystko pasowało, jeszcze 
wszystko było dobrze, prawidłowo, nikt nikomu nie zwracał uwagi. Przecież ja nie 
zawierałam tej umowy, ta umowa została zawarta w sposób wynegocjowany przez 
poprzedniego Burmistrza i Spółdzielnię jedną i drugą, bo to są dwie takie same 
umowy, one niczym się nie różnią i jeszcze wracając do Rzepnowa, powiem Panu, że 
ja wiem, że Pan będzie chciał wrócić do remontu, bo jest remont i pewnie Pan powie, 
dlaczego my dokonujemy tego remontu. Taka sama sytuacja remontu jest również 
w Rzepnowie, gdzie poza tym, że jest spółdzielnia, mieszkańcy z funduszu 
sołeckiego wiedząc o tym, że tam funkcjonuje spółdzielnia, dołożyli z funduszu 
sołeckiego na remont dachu 10.000 zł, niech Pan też o tym pamięta, bo krytykując 
jedno zapomina Pan, że w wiosce obok jest podobna sytuacja i nikt się nie 
bulwersuje. Jeszcze wszyscy cieszą się, że to funkcjonuje, że możemy to realizować 
i dokładają, i nie zastanowili się, bo z tego co wiem na zebraniu nie miał nikt 
pretensji do tego, że tam funkcjonuje, żeby dołożyć te 10.000 zł ze środków, które są 
przeznaczone na wioskę, a w Brzesku wiem, że gdyby tak się stało skrytykowałby 
Pan to totalnie.  

Wszedł Radny Mariusz Majak godz. 13:21; 
Stan Radnych na sali - 13; 

 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Myślę, że możemy zamknąć dyskusję myślę, 
ze głos Pani Sołtys był chyba dobitny i wystarczy, od tego są komisje, jeżeli Pan chce 
to mógł Pan te tematy poruszyć na komisji. 
 
Radny Jerzy Wroński – Ale to nie jest prywatny Pana folwark, jesteśmy na obradach 
sesji i bardzo proszę o głos. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Już Pan wyczerpał swój głos wg Statutu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Nie wyczerpałem, jeżeli Pan przeczytał dobrze regulamin to 
każdy jeden Radny, przy każdej jednej dyskusji nad projektem uchwały ma 5 minut 
Panie Przewodniczący. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Zamknął dyskusję. 

 
Do punktu 7 porządku 
 Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 
rok 2015 i potrzeby związane z realizacją zadań w roku 2016 (Druk Nr 
197/16). 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak jak w poprzednim temacie jest to 
sprawozdanie z realizacji programu z zakresu wspierania rodziny i dotyczy działań 
podejmowanych z ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej, czyli o pracy 
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asystentów rodzin zastępczych i tego typu działań. Także, jeżeli są pytania to też na 
pewno odpowiemy. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 16 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pyrzycach (Druk Nr 196/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt ten dotyczy wprowadzenia 
dodatkowych zadania dla OPS, a w szczególności chodzi o konkretne zadania, czyli 
świadczenie wychowawcze 500 plus, które będzie realizowane od 1 kwietnia. 
Realizację tego zadania przekazujemy dla OPS w Pyrzycach i stąd jest zmiana  
w Statucie. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 18 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian w statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach (Druk Nr 
196/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/175/16 stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego dotyczącego zlecenia Gminie Miasto 
Szczecin zadania publicznego polegającego na realizacji przez Gminę 
Miasto Szczecin za pośrednictwem Izby Wytrzeźwień w Szczecinie 
programu interwencyjno - motywacyjnego dla osób nietrzeźwych 
z terenu Gminy Pyrzyce (Druk Nr 193/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to projekt uchwały, który dotyczy 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z miastem Szczecin odnośnie zadania 
(chodzi tu o osoby nietrzeźwe z terenu Gminy Pyrzyce). Od razu chciałabym 
powiedzieć dla Państwa Radnych, że odnośnie tej uchwały, którą przyjmujemy rok 
rocznie od jakiegoś czasu, ponieważ nie jest to zadanie dla Gmin, jest to zadanie 
Powiatu, ale w związku z tym, że nasz Powiat nie prowadzi Izby Wytrzeźwień 
i najbliższą Izbą Wytrzeźwień jest miasto Szczecin, które już od dłuższego czasu 
wyraża zgodę na to,  żebyśmy takie porozumienie z nimi zawierali, ponieważ z tymi 
osobami mamy dość duży problem. Jesteśmy dość dużym miastem i mamy problem 
w związku z tym, że te osoby, które pojawiają się, a są to często osoby bezdomne, 
z którymi mamy problem w okresie zimowym i są to też osoby spoza terenu, 
znajdują się na terenie naszej gminy, w szczególności miasta i trudno później ustalić, 
kiedy one już tutaj długo przebywają i sobie z nimi poradzić, dlatego uznaliśmy, że 
chcemy co roku takie porozumienie zawierać, żeby mieć ten problem rozwiązany. 
Chciałabym zwrócić uwagę, że w ostatnim czasie nadzór wojewody zastrzegał nam 
już tą uchwałę, że tak naprawdę nie powinniśmy zawierać, bo nie jest to nasze 
zadanie, jednakże wiedząc o tym w tym roku ponownie próbujemy takie 
porozumienie zawrzeć i taką uchwałę przyjąć, ale zwracam uwagę państwu, że 
nadzór wojewody może nam tym razem już taką uchwałę odrzucić. Jednakże 
próbujemy, ponieważ problem jest, my z tym problemem się borykamy i nie 
posiadając takiej umowy nie będziemy mieli, co zrobić z tymi osobami, gdzie ich 
umieścić, a na pewno Komenda Powiatowa Policji, która takie osoby zabiera i to 
często z mieszkań, kiedy dochodzi do sytuacji przemocy w rodzinie, będzie zgłaszała 
się do burmistrza, żeby taki problem rozwiązać. Ale zwracam uwagę na to, że może 
dojść do sytuacji zastrzeżenia Wojewody. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 21 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 22 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
dotyczącego zlecenia Gminie Miasto Szczecin zadania publicznego polegającego na 
realizacji przez Gminę Miasto Szczecin za pośrednictwem Izby Wytrzeźwień 
w Szczecinie programu interwencyjno - motywacyjnego dla osób nietrzeźwych 
z terenu Gminy Pyrzyce (Druk Nr 193/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/176/16 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
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Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w postaci dotacji celowej dla Powiatu Pyrzyckiego na dofinansowanie 
działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Pyrzycach (Druk Nr 
194/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W tej uchwale wracamy do udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Pyrzyckiego, dla którego takiej dotacji udzielamy na 
wsparcie Warsztatów Terapii Zajęciowej. Jest to zadanie Powiatu, jednak w związku 
z tym, że są tam nasi mieszkańcy i tak to było już chyba od początku (jak dobrze 
pamiętam), kiedy Warsztaty rozpoczęły swoją działalność na terenie naszego 
Powiatu, była taka jakby niepisana umowa, że gminy będą wspierały finansowo 
swoich mieszkańców i tak też się działo u nas. Jednakże od 2009 r. w związku 
z trudną sytuacją budżetu takie dotacje nie były uchwalane, w tym roku 
postanowiliśmy ponownie wrócić do  tego tematu i podjąć taką uchwałę, i udzielić 
takiego wsparcia. Jest to kwota 14.000 zł, mamy 16 osób, które są na tych 
warsztatach, są to nasi mieszkańcy, także uważam, że zasadne jest wspieranie tego 
zadania i zwrócenie uwagi na to, że tak naprawdę wspieramy tam naszych 
mieszkańców, żebyśmy nie byli wytykani palcem, a tak też to się odbywało, że 
byliśmy jedyną gminą, która nie dokonywała takiego dofinansowania (pewnie 
dlatego, że to była największa kwota), ale to też nie jest kwota tak duża, żebyśmy nie 
mogli się pochylić i takiego porozumienia zawrzeć, i takiej kwoty udzielić.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 26 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu 
Pyrzyckiego na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 
w Pyrzycach (Druk Nr 194/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/177/16 stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/169/16 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 28 stycznia 2016 roku w sprawie 
przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych dla Gminy Pyrzyce na rok 2016” (Druk Nr 
195/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zmiana dotyczy rozszerzenia katalogu 
wsparcia z Gminnego Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, bierzemy tutaj pod uwagę świetlice, Klub młodzieżowy, jak również 
bieżące remonty tych świetlic, o których rozmawialiśmy, w których są świetlice 
środowiskowe, żeby również wspierać i również działalność Ośrodka Sportu 
i Rekreacji, przede wszystkim może nie działalność, ale działalność stowarzyszeń 
i klubów funkcjonujących w Gminie Pyrzyce. 
 
Opinia 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 29 do 
protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/169/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 28 
stycznia 2016 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Pyrzyce na rok 2016” (Druk 
Nr 195/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/178/16 stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 198/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy przedłużenia dla 
dotychczasowych dzierżawców, najemców, jeżeli są pytania odnośnie bardziej 
szczegółowo, którejś z umów to służymy wsparciem. 
 
Opinia 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia umów dzierżawy i najmu nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 198/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/179/16 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej 
części drogi gminnej nr 616009Z w Obrominie (druk Nr 199/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wnosimy o pozbawienie części działki, 
która należy do pasa drogowego w Obrominie, dla zorientowanych mieszkańców, 
jest to przy rowie, który znajduje się za kościołem, jest tam teren zielony i będziemy 
chcieli to poszerzyć. Są zainteresowani tym terenem jak również przede wszystkim 
pod kątem uporządkowania, nie ma potrzeby, żeby w pasie drogowym była tak 
duża działka, a tym bardziej złożyliśmy wniosek o pozyskanie środków na remont 
drogi, jesteśmy przed rozstrzygnięciem, oczekujemy, także przy remoncie to też 
będzie dla nas zasadne, żeby wyłączyć ten kawałek, żeby można było 
zagospodarować w sposób zupełnie inny, bardziej użyteczny. 
 
Opinia 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 35 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej części drogi gminnej nr 616009Z 
w Obrominie (druk Nr 199/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/180/16 stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Pyrzyce w 2016 r. (Druk Nr 211/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy przyjęcia programu, taki 
program zgodnie z ustawą jesteśmy zobowiązani przyjmować rok rocznie. W tym 
roku udało nam się znaleźć schronisko dla zwierząt, które podpisało z nami umowę 
(chcę Państwu Radnym przypomnieć, jak również mieszkańcom), że do tej pory 
mieliśmy bardzo duży problem z tym, żeby podpisać, z którymkolwiek ze schronisk 
umowę na przekazywanie zwierząt bezdomnych i udało nam się taką umowę 
podpisać ze schroniskiem w Choszcznie. W związku  z tym nie narażamy się już na 
to, że Wojewoda będzie nam tą uchwałę mógł odrzucić, ponieważ już w roku 2015 
mieliśmy zastrzeżenie Wojewody, który tylko dlatego że wie jaki jest problem gmin 
z tymi zwierzętami i z miejscami w schroniskach, nie odrzucił nam tej uchwały, ale 
było zastrzeżenie i w tym roku z tego warunku się wywiązaliśmy. Także myślę, że 
nie będzie już sytuacji, kiedy Wojewoda będzie nam jakiekolwiek zastrzeżenia w tym 
programie wskazywał. 
 
Opinia  

- K. Budżetu i Rolnictwa - stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Szanowni Państwo, to co podkreślałem na początku nie 
mamy pieniędzy na wiele zadań tak jak podkreślałem, przedszkola, szkoły, drogi, 
chodniki itd. Dzisiaj przeznacza się 30.000 zł na pieski, mało tego, trzeba jeszcze (jak 
Straż Miejska złapie pieska) go wykastrować, trzeba dać mu zastrzyk, podać leki na 
odrobaczenie, także my takiemu pieskowi ładnie wszystko zrobimy i odwieziemy do 
schroniska za 30.000 zł rocznie. Pani Burmistrz, uważam że są to za duże pieniądze 
na te cele. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Ja tylko dodam, że to tyczy się też kotków.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Też mi się nie podoba ta kwota Panie 
Radny zdecydowanie i na pewno bym jej nie wprowadziła, gdybym nie musiała. Jest 
to warunek NIK-u, a jak Pan chciałby to zapraszamy w wydziale są dokumenty, 
ostatnia kontrola NIK-u z tego roku, która właśnie po uchwale z zastrzeżeniami 
Wojewody kontroluje, bardzo mocno sprawdza, nie jest to nasz wymysł, to jest 
wymóg ustawowy. Nawet nasze rozważania z obecnym tutaj Panem radcą 
prawnym, który może potwierdzić, kiedy dążyliśmy do tego, żeby takiej kwoty nie 
wprowadzać, ponieważ nie mamy tych środków, ale nie mamy innego wyjścia, bo 
tak nam nakazuje ustawodawca. Jest to warunek, który musimy wprowadzić, czy 
nam się podoba, czy nie  i nie mamy nic do gadania musimy się z tego warunku 
wywiązać, jeżeli nie to będziemy mieli zastrzeżenie NIK-u, a co za tym idzie pewnie 
dalej kary. Jeżeli chodzi o te psy to też tak nie do końca, bo pewnie gdyby taki pies 
ugryzł kogokolwiek to też będą duże roszczenia, oczywiście do kogo? Będą to 
roszczenia do Burmistrza. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, wobec tego proszę powiedzieć, czym Pani 
się kierowała, żeby taką kwotę przeznaczyć, co my wiemy ile piesków będzie 
w mieście, żeby je złapać i odwieźć do schroniska? 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, czym? Ilością wyłapanych 
psów, kotów, zwierząt w latach poprzednich, czyli historią, czyli tym, co mamy do 
tyłu. Na tej bazie podpisaliśmy również umowę ze schroniskiem, które wskazało 
nam kwotę i taka została podpisana umowa. Musimy się określić, jaka ilość psów 
może zostać zabrana do schroniska, jest to w granicach od 30 do 45 psów rocznie na 
terenie naszej Gminy jest wychwytywane. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym tylko przypomnieć, że biorąc pod 
uwagę własną historię i historię Radnego Wrońskiego, czyli tak samo długą, 
w poprzedniej kadencji każdego roku podejmowaliśmy taką uchwałę i te środki w tej 
chwili nie są ani większe, ani mniejsze, one oscylują wokół tej samej kwoty i każdego 
roku przyjmowaliśmy i argumentacja Burmistrza była taka sama. Jest ustawodawczy 
nakaz, musimy to zrobić i głosowaliśmy i Pan również głosował za bez awantur 
i wtedy nie pytaliśmy o te kastrowanie. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Tylko w poprzedniej kadencji kto inny 
siedział na tym miejscu, może to z tego wynika. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce w 2016 r. (Druk Nr 
211/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 11, przeciw - 1, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XIX/181/16 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
dla Gminy Pyrzyce na lata 2015-2020 (Druk Nr 200/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.  
 
Projekt został wyprowadzoną z porządku obrad przez Burmistrz Pyrzyc. 

 
Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu       zagospodarowania przestrzennego dla działek 
położonych w rejonie ulic: 1 Maja, Jana Kilińskiego, Bankowej, Jana 
Henryka Dąbrowskiego, księcia  Barnima I, Krótkiej, Zabytkowej, 
Młyńskiej w Pyrzycach (Druk Nr 201/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to kolejna uchwała, bo jak przypomnę 
pierwszą taką uchwałę wprowadzaliśmy w miesiącu styczniu na sesji, uchwały te 
dotyczą zagospodarowania przestrzennego w naszym mieście. Mamy plan 
zagospodarowania przestrzennego, który jest w częściach na terenie miasta i gminy 
Pyrzyce  i chcemy go uporządkować. W związku z tym ta uchwała, która była 
w miesiącu styczniu dotyczyła rejonu ul. Stargardzkiej, ta uchwała dotyczy obszaru 
znajdującego się w rejonie ulic: 1 Maja, Jana Kilińskiego, Bankowej, Jana Henryka 
Dąbrowskiego, księcia Barnima I, Krótkiej, Zabytkowej, Młyńskiej w Pyrzycach 
i chcemy ten cały teren poprzez plan uporządkować. Jak wiemy jest takich spraw 
problemowych i jedną z nich np. jest parking na ul. Zabytkowej, odwieczny problem 
kupców i też Gminy Pyrzyce. Takie spotkanie z kupcami w roku 2015 odbyłam, 
mówiąc o tym, że będziemy przystępować i będziemy próbować te wszystkie 
problemy, które się pojawiają, na ul. 1-go Maja mamy też tereny, na których nie 
można wnosić zabudowań. To wszystko znajduje się w obrębie murów i to jest też 
duży problem, bo mamy tutaj duże zastrzeżenia konserwatora, ale przystępując do 
tego planu chcemy ująć też tereny, które nie są objęte tym częściowym planem, 
o którym mówiłam, jak również iść w kierunku zmiany zapisów niektórych miejsc, 
jak ul. Zabytkowej, może uda się ul. 1-go  Maja dojść do porozumienia z Panią 
konserwator i uporządkować to w taki sposób, żeby i mieszkańcy i Gmina Pyrzyce 
jako miasto mogła się rozwijać w takim kierunku, w którym oczekujemy, żeby móc 
przeprowadzić np. niektóre remonty, czy inwestycje. Dzisiaj nie jest to możliwe, 
ponieważ są takie zapisy w planie, że niestety nie da się tego przejść. W związku 
z tym proszę o przyjęcie tej uchwały, która ma na celu porządkowanie 
zagospodarowanie przestrzennego w szczególności miasta Pyrzyce. 
 
Opinia  

- K. Budżetu i Rolnictwa – stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu       zagospodarowania 
przestrzennego dla działek położonych w rejonie ulic: 1 Maja, Jana Kilińskiego, 
Bankowej, Jana Henryka Dąbrowskiego, księcia Barnima I, Krótkiej, Zabytkowej, 
Młyńskiej w Pyrzycach (Druk Nr 201/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/182/16 stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 

 
Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej 
części drogi gminnej nr 620012Z Plac Ratuszowy w Pyrzycach (Druk 
Nr 202/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wnosimy o pozbawienie kategorii drogi 
gminnej, działki znajdującej się przed Ratuszem. Myślę, że większość z Państwa jest 
zaskoczona, ponieważ teren ten zielony, który jest tutaj był pasem drogowym 
w związku z tym chcemy to uporządkować i wyłączyć ten teren zielony z pasa 
drogowego, ponieważ w takim stanie rzeczy nie jest możliwe dokonywanie 
chociażby uporządkowania terenu, czyli to, do czego się przymierzamy do nasadzeń, 
bo nie jest to teren zielony, jak nam wszystkim się wydaje tylko jest to pas drogowy. 
Chcę przypomnieć, że jeszcze w poprzedniej kadencji, była przedkładana Radzie 
uchwała, gdzie miał być ten teren przeznaczony do sprzedaży, ale oczywiście nie 
byłoby to możliwe, bo jest to pas drogowy i na pewno teren ten będzie podlegał 
uporządkowaniu zgodnie z planem, o którym mówiłam, a wiemy, że jest to część 
objęta nadzorem konserwatora i jeżeli cokolwiek miałoby powstać to musiałoby być 
to odtworzone zgodnie z zaleceniami konserwatora. 
 
Opinia  

- K. Budżetu i Rolnictwa – stanowi załącznik Nr 45 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej części drogi gminnej nr 620012Z 
Plac Ratuszowy w Pyrzycach (Druk Nr 202/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/183/16 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 

 
Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Pyrzyce, do postępowania rekrutacyjnego 
dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły (Druk Nr 
203/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.  
 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Ustawodawca obliguje nas do tego, 
żebyśmy określili zasady rekrutacji dla kandydatów zamieszkałych poza naszym 
obwodem. Nie spodziewamy się, że często będziemy korzystać z tej uchwały, 
niemniej jednak, tak jak powiedziałem, jesteśmy zobligowani do przyjęcia takiej 
uchwały i stąd przedkładamy ją Radzie. 
 

Opinia  
- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 48 do 
protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół podstawowych i 
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pyrzyce, do 
postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 
(Druk Nr 203/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/184/16 stanowi załącznik Nr 49 do protokołu. 

 
Do punktu 18 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 
na rok 2016 (Druk Nr 204/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 50 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Poproszę o wprowadzenie Panią Skarbnik 
myślę, że dobrze byłoby, żeby tą uchwałę pomimo tego, że była bardzo szczegółowo 
omawiana na komisjach, ale chciałabym, żeby również została szczegółowo 
wprowadzona na sesji, ponieważ zmiany do budżetu dotyczą dużej kwoty. Dotyczą 
kwoty ponad 3.000.000 zł, którą wprowadzamy z rozliczenia roku 2015 i również są 
tutaj dochody z roku bieżącego po stronie wydatkowej, chciałabym, żeby Pani 
Skarbnik przedstawiła szczegółowo na jakie zadania przeznaczamy środki, to też da 
Państwu obraz, co będziemy realizować. Będzie tutaj mowa o rezerwie, bo 
przeznaczamy dość sporą kwotę na rezerwę celową, są to wydatki związane ze 
złożonymi wnioskami w związku z pozyskaniem środków zewnętrznych. Tych 
wniosków złożyliśmy dość sporo jak na początek roku, bo złożyliśmy wnioski na: 
dalszą kontynuację renowacji murów od Baszty Sowiej do Baszty Lodowej do 
Ministerstwa, do Marszałka, jak również do konserwatora, czyli w trzy miejsca.  
Wiemy już, że w Ministerstwie wniosek nasz formalnie uzyskał akceptację, 
otrzymaliśmy 75 punktów, jednakże w związku  ilością wniosków, jakie w tym roku 
zostały złożone, dofinansowanie zostało dopiero przyznawane od 80 punktów, ale 
mamy możliwość złożenia odwołania, ponieważ odwołania składało się od 50 
punktów, takie odwołanie zostało złożone, oczekujemy jeszcze na decyzję i mamy 
wielką nadzieję, że jednak te środki otrzymamy. Również złożyliśmy wniosek do 
Ministerstwa na remont budynku szkoły muzycznej, dach, wykonanie dokumentacji, 
jak również  instrumenty i również wniosek formalnie uzyskał akceptację jednakże 
nie otrzymaliśmy dofinansowania i też złożyliśmy odwołanie, także też czekamy. 
Złożyliśmy również wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na 2 zadania związane 
z remontem dróg, chodzi o Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, złożyliśmy na 
miejscowość Giżyn i Obromino. Też oczekujemy już wniosek jest złożony, są już 
wszystkie wstępne formalności i uzupełnienia, które zostały dokonane, także teraz 
oczekujemy już tylko na rozstrzygnięcie. 
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Złożyliśmy również wniosek do Marszałka z funduszu ochrony gruntów rolnych 
i leśnych (pierwszy raz, nigdy Gmina Pyrzyce z tego funduszu nie korzystała) 
fundusz ten daje dofinansowanie dla takich dróg, z których korzystają rolnicy. 
Pierwszy raz z tego projektu myślę, że skorzystamy, złożyliśmy już dwa wnioski, 
a z tego, co wiemy, bo otrzymaliśmy już informację, że tylko jeden został przyjęty 
dotyczy drogi w Pyrzycach. Drugi będziemy już gotowy składać w roku następnym  
i również dzisiaj złożyliśmy wniosek o pozyskanie środków na zakupy dla 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Jak Państwo wiecie i pamiętacie z sesji 
nadzwyczajnej, również ubiegamy się o zakup samochodu strażackiego, co również 
jest ze wsparciem środków zewnętrznych. Także z tej rezerwy te środki będą 
zabezpieczone przede wszystkim na zadania, o których mówiła, o które się 
ubiegamy. Na pewno nie jest to kwota, która wystarczy, bo jeżeli wszystkie wnioski 
przejdą to będziemy musieli tych środków szukać jeszcze więcej, ale w związku 
z tym, że mamy tych potrzeb bieżących inwestycyjnych, remontowych bardzo dużo 
to rozdzieliliśmy jeszcze na inne zadania. Przy pozyskaniu środków na pewno 
będzie dobrze, kiedy te pieniądz np. z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich będą 
wracały, bo tak to się odbywa, że najpierw musimy wyłożyć swoje środki, później 
będzie refundacja i w następnych latach, jeżeli uda nam się skorzystać, to też będą te 
środki mogły być przeznaczone na kolejne zadania. To tyle na wstępie i Pani 
Skarbnik szczegółowo przedstawi Państwu zadania. 
  
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – W zasadzie Pani Burmistrz zrobiła wywód 
wprowadzenia prawie wszystkich zadań, ale może zacznę od tego, że jest to jedna 
z ważniejszych uchwał po zakończeniu roku poprzedniego, roku 2015, gdzie 
z rozliczenia pozostały wolne środki w kwocie 3.097.047,21 zł, którą przeznaczamy 
na wydatki powodując przy tym deficyt budżetowy. To była nasza ciężka praca 
wszystkich, zarówno pracowników Urzędu Miejskiego jak i kierowników jednostek. 
Taką nadwyżkę wypracowaliśmy, gdyż jest ona niezbędna po to by móc uchwalić 
budżety kolejnych lat, bo wiemy, że ta nadwyżka pracuje na kolejne 3 lata do 
przodu, o czym mówię od 2011 r. tego wymaga ustawa i tak też spełniamy ten 
wymóg. 
W pozycji Zwiększenie  dochodów (podam dwie główne i ważne pozycje): 
 Złożyliśmy wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o przyznanie dotacji 
w ramach FOGRiL (Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych) wniosek jest na 
etapie rozpatrywania, mamy informację, że przejdzie. Jeden został odrzucony, drugi 
po wydatkach wprowadzamy na kwotę 146.241,34 zł 50% dotacji wprowadzamy na 
to zadanie. 

Kwotę  41 800,00 zł na zwiększenie dochodów majątkowych w związku 
z realizacją zadania w ramach porozumienia. Taka uchwała została podjęta przez 
Zarząd Powiatu, gdzie będą realizowane wspólne zadania na mocy zawartego 
porozumienia pomiędzy Gminą Pyrzyce, Starostwem Powiatowym, Spółdzielnią 
Mieszkaniową w Pyrzycach i osobą fizyczną. Nasza kwota to jest 50.000 zł, przy 
czym szacujemy, że to zadanie będzie oscylowało w granicach 200.000 zł. Po 
przetargu zostanie zwiększona kwota darowizny osoby fizycznej, ale o tym na 
przyszłych sesjach. 
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Kolejna pozycja to są kwoty z zadań prewencyjnych: PZU oraz z wpłat Rad 
Rodziców, które są kierunkowo w zwiększeniu wydatków. 
 To, co pani Burmistrz mówiła w rozdziale 60017 oprócz złożonego wniosku go 
FOGRiL proponujemy wprowadzić jeszcze 2 zadania (majątkowe i jedno na wydatki 
bieżące). Na wydatki bieżące kwota 100 000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 
remontów dróg i chodników na terenie miasta i gminy”, czyli na bieżące naprawy 
dróg, czy ewentualnie zgłoszeń tych, które wymagają natychmiastowych remontów.   
 Kolejne zadanie majątkowe - „Przebudowa  drogi obręb 2 miasta Pyrzyce”, tj. 
ul. Stargadzka, kwotę 90.000 zł wprowadzamy z rozliczenia z roku 2015. Jeszcze jako 
uwagę, wszędzie tam, gdzie jest nawias i z rozliczenia roku 2015, jest wpisane 
w nawiasie, żebyście Państwo wiedzieli skąd te środki się znajdują. 

Kwota 91 800,00 zł na zadanie z trzema podmiotami. 
Zakup wiaty przystankowej przy drodze powiatowej, jest to zadanie Gminy mimo, 
że jest to droga powiatowa 
  Rozdz. 70005 - wydatki statutowe, dotyczy nieruchomości i gospodarki 
mieszkaniowej. 
  Rozdz. 75412 - zwiększenie o kwotę  73 000,00 zł.    
z przeznaczeniem na: 

1) wydatki majątkowe kwota 35 000,00 zł na zadanie pn: „Wykonanie instalacji c.o. 
w budynku strażnicy OSP w miejscowości Mielęcin  

2) wydatki bieżące kwota 38 000,00 zł z przeznaczeniem na statutowe – 
wymiana pokrycia dachowego na budynku strażnicy OSP w miejscowości 
Mielęcin. 

  Rozdz. 75818 - zwiększenie o kwotę  2 121 788,39 zł. To, co powiedziała 
Pani Burmistrz, przede wszystkim na wydatki majątkowe na zabezpieczenie 
udziału własnego, o którym powiedziała Pani Burmistrz, złożone zostały 
wnioski, oby nam się udało zabezpieczyć kwotę na wnioski, które złożyliśmy. 

Rezerwa celowa majątkowa w kwocie 100 000,00 zł na zadanie realizowane przez 
Urząd Marszałkowski zadanie pn.: „Budowa miejsc postojowych w ciągu ulicy 1 Maja 
w Pyrzycach” i ta kwota na razie jest na rezerwie, jeżeli Marszałek przystąpi do takiego 
zadania, jeśli takie zadnie wprowadzi w swoim budżecie wówczas stosowna uchwała 
dotycząca porozumienia i przeniesienia jej na realizację tego zadnia nastąpi w roku 
bieżącym. 
  Dział 801 – to, co powiedziałam z zadań prewencyjnych to są małe pozycje, 
kierunkowo do poszczególnych pozycji.  
Jedna z większych to jest rozdz. 80195 - zwiększenie o kwotę  100 000,00 zł.    
Wydatki bieżące z przeznaczeniem na remonty w placówkach oświatowych. Tutaj 
nasza propozycja była taka, by zapisać tę kwotę, by móc składać wnioski o ruszenie 
z rezerwy oświatowej ministerialnej jakiejkolwiek kwoty dzięki której moglibyśmy 
się posiłkować własnymi środkami. Jeśli będzie możliwości pisania wnioski na 
rozwiązanie rezerwy, ta kwota nie będzie ruszona. 
  Rozdz. 85153 - zwiększenie o kwotę  9 177,23 zł (tzw. kapslówka), gdzie 
mamy obowiązek przeprowadzenia środków z rozliczenia roku poprzedniego. 
Takie środki nie zostały wydatkowane, więc obowiązek ustawowy nas dotyczy. 
  Rozdz. 85311- podejmowaliśmy dzisiaj uchwałę dotyczącą pomocy 
finansowej dla powiatu pyrzyckiego na wsparcie Polskiego Stowarzyszenia Osób 
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z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Pyrzycach na warsztaty terapii zajęciowej 
w Nowielinie. 
  Rozdz. 90004 - zwiększenie o kwotę  11 000,00 zł - wydatki bieżące 
z przeznaczeniem na statutowe. 
  Rozdz. 90095 - zwiększenie o kwotę  177 841,40 zł. 

z przeznaczeniem m.in. na: wydatki majątkowe kwota 150 000,00 zł na zadanie 
pn: „ Zakup i montaż szaletu wraz z zagospodarowaniem terenu przyległego”. 
  Rozdz. 92109 - zwiększenie o kwotę  208 000,00 zł. 

z przeznaczeniem na: 
1) wydatki bieżące  kwota 100 000,00 zł na remont świetlicy w Brzesku. 

2) wydatki bieżące  kwota 58 000,00 zł na remont świetlicy w Rzepnowie. Również 
na remont świetlicy w Rzepnowie zaplanowany jest fundusz sołecki i ten remont 
świetlicy będzie realizowany przy wsparciu funduszu sołeckiego. 

3) wydatki bieżące  kwota 50 000,00 zł na zwiększenie dotacji dla PDK  na 
działalność bieżącą. Pamiętamy, że pod koniec roku 2015 była poważna awaria, 
która została usunięta, przy czym jest uszczerbek dla funkcjonowania PDK, bo 
rozliczenie najprawdopodobniej zostało podzielone na czas w zapłatach, więc 
zwiększamy dotację na to rozliczenie. 

  Rozdz. 92120 - zwiększenie o kwotę  52 000,00 zł. 

Wydatki bieżące z przeznaczeniem na zabezpieczenie i odtworzenie ściany i schodów 
murów przy Baszcie Pijackiej w Pyrzycach.   

Kolejna pozycja to zmniejszenie i zwiększenie wydatków, niemająca wpływ na 
zwiększenie tylko na przesunięcie z rozdz. 92605 przenosi się kwotę 5 000,00 zł do 
działu 921 rozdz. 92109  na zwiększenie dotacji dla PDK w Pyrzycach  na działalność 
bieżącą związaną ze zorganizowaniem koncertu poetycko – muzycznego pn. 
„Olimpijczykom Polskim” podczas uroczystości Dni Olimpijczyka. 

O przychodach i rozchodach już Państwu mówiłam wprowadzając ten projekt 
uchwały. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 51 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 52 do protokołu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Chciałbym się odnieść do rozdziału 75818 pkt 2. Rozumiem, 
że są to pieniądze zarezerwowane tylko Pani Burmistrz, boje się, a czego? Szanowni 
Państwo, znowu będzie tak jak nas Pani zapewniała, że wykonanie inwestycji, mam 
tu na myśli parking na ul. Bankowej, gdzie miała to być inwestycja 
współfinansowana z Powiatem, a kto zapłacił? Podatnicy. Pani Skarbnik, mam 
dokumenty na to, że nawet 10 groszy za ten parking nie dopłacił Powiat, całość 
zapłaciła Gmina, podatnicy Gminy, chyba że zostałem przez pracowników Urzędu 
oszukany, czy może nie doinformowany, ale mam taką informację.  
Chciałbym się również odnieść do rozdziału 92109. Znowu jest świetlica wiejska 
w Brzesku, nie to, że ja jestem może przeciwny temu remontowi, czy inwestycji. 
Szanowni Państwo, w 2006 r. oddana była po kapitalnym remoncie świetlica 
w Brzesku wtedy, kiedy była oddawana strażnica OSP w Brzesku po budowie. Tak 
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Pani Burmistrz, została podpisana umowa z byłym Burmistrzem na użyczenie, czy 
dzierżawę sali wiejskiej dla Spółdzielni Brzoza, gdzie istnieje zapis, że wszelkie 
remonty wykonuje Brzoza. Dzisiaj przeznaczamy 100.000 zł na ponowny remonty 
(Panie Przewodniczący Komisji Budżetu, teraz do Pana) świetlicy w Brzesku. Mało 
tego Szanowni Państwo, co miesiąc Pani Burmistrz dokłada 10% poniesionych 
kosztów przez Spółdzielnie do każdych jednych medii tzn. za wodę, za gaz, za 
ogrzewanie.  Pytam, za co nasze podatników pieniądze? Przecież to jest normalna 
działalność, gdzie pieniądze sobie bierze Spółdzielnia do kieszeni za prowadzenie 
ich działalności. 
Państwo Radni, Panie Przewodniczący, chyba nadszedł czas, żebyśmy się wreszcie 
obudzili, minęło już dużo czasu od naszej działalności jako radnych, naprawdę nie 
ma nadzoru nad wydawanymi pieniędzmi przez Panią Burmistrz. To, co kiedyś 
wnioskowaliśmy, żeby zablokować paragraf 5 w budżecie Gminy myślę, że 
wszystkie pieniądze i wszystkie informacje, co chodzi o wydatkowanie pieniędzy 
przez Gminę, przez Panią Burmistrz Rada byłaby zapoznana, a na dzień dzisiejszy 
my nic nie wiemy, gdzie są pieniądze, z jakiego działu na jaki paragraf się przerzuca. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Do tego, co mówił Pan Radny, wraca Pan 
znowu do parkingu przy ul. Bankowej, który był współfinansowany przez Gminę 
Pyrzyce, przyjmowaliśmy to zadania, głosował Pan za, zmienialiśmy w budżecie 
Gminy i głosował Pan za. Dla kogo zrobiliśmy ten parking? Chyba dla mieszkańców 
naszej gminy i nas, więc nie uważam, że są to pieniądze wyrzucone w błoto, bo tylko 
dzięki temu mamy ten parking. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący, ja nie powiedziałem, że są 
wyrzucone pieniądze w błoto. Proszę mi nie wpychać swoich słów w moje usta, nie 
powiedziałem tego. Jeszcze raz podkreślam, że miało to być współfinansowane ze 
Starostwem. Starostwo do tej inwestycji nie dołożyło nawet 10 groszy. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – To, czy nie dołożyło to zaraz nam Pani 
Skarbnik odpowie na ten temat. Ale chce Pan też, żeby jak najwięcej zewnętrznych 
środków pozyskiwać i właśnie ten rozdział, o którym Pan wspomniał 75818 to jest na 
zabezpieczenie inwestycji współfinansowanych z innymi podmiotami. Jeżeli my się 
nie dołożymy to nikt nam nie zrobi parkingu przy ul. 1 Maja, bo dlaczego Marszałek 
ma nam budować parking? Poza tym nie może. 
 
Radny Jerzy Wroński – Jeszcze raz powtarzam, nie jestem przeciwny jakiejkolwiek 
inwestycji tylko, jeżeli nam są przekazywane informacje, że to jest współinwestycja 
to niech będzie to współinwestycja, a nie, że Gmina płaci za inwestycję, a Starostwo 
się nic nie dokłada. Ja nie mam nic do Starosty, każdy jeden Starosta będzie zacierał 
ręce, że ma fajna ciocię, która będzie mu dawała pieniądze.  
 
Radny Mariusz Majak – Tak trochę w dziwnej sytuacji jestem postawiony, ponieważ 
przychodzi mi bronić projektu uchwały w sprawie remontu świetlicy wiejskiej 
w Brzesku. Występuję jako radny miejski przed mieszkańcem Brzeska i przed 
radnym z Brzeska, taka sytuacja dosyć dziwna, ale myślę, że Pani Burmistrz lepiej to 
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zrobi i lepiej wytłumaczy. Pewnie istnieje potrzeba tego remontu (jak mniemam) 
kapitalnego, bo dosyć duży wydatek, co się tyczy umowy ze spółdzielnią, to ja nie 
widziałem tej umowy, oczywiście zajrzymy i zobaczymy. Rada ma uprawnienia 
kontrolne, może oczywiście przyjrzeć się tej sytuacji. Co tyczy się wspólnych 
inwestycji z Powiatem, czy z Urzędem Marszałkowskim tak się złożyło, że wiele ulic 
na terenie miasta jest drogami powiatowymi, a de facto trudno je uznać faktycznie za 
drogi powiatowe, mam na myśli ulice Bankową, Krótką nawet ulicę Sienkiewicz. 
Myślę, że te inwestycje tak jak budowa parkingu przy ul. Bankowej, czy też teraz 
proponowana inwestycja przy ul. 1 Maja służy przede wszystkim mieszkańcom 
Pyrzyc, miejscowości Pyrzyce, nie mieszkańcom powiatu, bo trudno oczekiwać, że 
ktoś z Lipian, czy z Warnicy tu akurat będzie parkował, więc taka sytuacja jest 
dziwna, ale tak to u nas w Polsce z niektórymi rzeczami jest. Warto przypomnieć, że 
w latach poprzednich bardzo korzystne dla mieszkańców innych miejscowości były 
realizowane zadania na mieniu powiatowym, jak np. budowa chodników 
w Krzemlinie, czy budowa chodnika w miejscowości Czernice, a nawet na drodze 
wojewódzkiej budowa chodnika w Okunicy (to już odleglejsze czasy, chyba 2008 -
2009 r.), więc wspólnie z innymi jednostkami samorządu terytorialnego można 
zrobić wiele dla mieszkańców, głównie Gminy Pyrzyce. 
Co się tyczy samego projektu uchwały, Pani Skarbnik przedstawiła tu tak 
szczegółowo ten projekt uchwały, że trudno cokolwiek jeszcze dopowiedzieć, ale 
warto podkreślać, że mamy wolne środki z poprzedniego roku w wysokości ponad 
3.000.000 zł, więc jest czym gospodarować. Gmina Pyrzyce ma zdolność 
inwestowania, co Pani Skarbnik wyraźnie podkreśliła i Pani Burmistrz również, 
mamy możliwość wydatkowania w sferze wydatków majątkowych ponad pół 
miliona złotych. Na inne zadania, może nie z punktu widzenia prawa finansowego, 
jako wydatki zadania inwestycyjne, ale również wydatki bardzo trwałe, też znaczne 
kwoty tutaj są przeznaczone - budowa dróg, remonty świetlic, więc należy się 
cieszyć, że Gmina Pyrzyce odzyskuje pewną zdolność finansową. Oczywiście każdy 
z nas jak tutaj nas jest 15. Radnych, dzisiaj jest obecnych 13., każdy z nas ma inny 
pogląd na pewne wydatki, na pewne potrzeby. Ja też być może mam inne poglądy, 
ale tak to już Szanowni Państwo, że jakiś konsensus, jakąś wypadkową trzeba 
znaleźć. Ja tutaj ze swojej strony widziałbym większe potrzeby w zakresie wydatków 
na wykonanie remontów dróg i chodników, bo 100.000 zł w mojej ocenie to jest 
trochę za mało. Oprócz remontu dróg i chodników jest ciągła potrzeba budowy 
parkingów wewnątrzosiedlowych, również na mieniu gminnym, co będą się starał 
pokazywać w najbliższym czasie, nie tylko na mieniu powiatowym, bo tak jak tutaj 
kolega Wroński mówi, że głównie na mieniu powiatowym to wykonujemy, ale 
również i na mieniu gminnym takie możliwości są. Szanowni Państwo cieszmy się, 
że mamy z czego inwestować, natomiast wspierajmy się pozytywnie, gdzie te 
pieniądze finansować, w jaki sposób wydatkować myślę, że z korzyścią dla naszych 
mieszkańców.  
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym się trochę odnieść w związku z tym, że 
zostały rzucone publicznie takie oskarżenia w stosunku do Radnych, że nie wiedzą, 
co się dzieje z pieniędzmi. Ja sobie Panie Rany nie życzę, żeby Pan w moim imieniu 
rzucał takie informacje, ponieważ przesunięcia między budżetowe określane są 
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zarządzeniami Burmistrza. Zarządzenia Burmistrza są publikowane na BIP i każda 
zmiana budżetowa jest w tym zarządzeniu. Jeśli czegoś nie rozumiem w tych 
przesunięciach to udaję się i przepytuje odpowiednie jednostki, więc niech Pan mówi 
w swoim imieniu, albo przytoczy nazwiska osób, które pod Pana się podłączają. 
Odniosę się również do świetlic. Tu również jakby w Pana stronę, w swoją również, 
jako Komisja Rolnictwa w poprzedniej kadencji mieliśmy szansę sprawdzać, 
opiniować, doglądać tych naszych inwestycji, które były w miejscowościach 
wiejskich, oglądaliśmy place zabaw, świetlice. Przypomnę tu świetlicę z Brzeska 
i świetlicę z Nowielina, to są m.in. przykłady tych świetlic, które były po kapitalnych 
remontach i my jako Radni potwierdzaliśmy to niejednokrotnie w protokołach, 
wymagające zaraz po odbiorach, gruntownych remontów. Tak jak to było 
w Nowielinie zaraz przy drzwiach od wejścia, co roku widzieliśmy tą usterkę i to też 
była nowiutka świetlica, i tak samo było w przypadku Brzeska (nie przypomnę 
sobie, ale wiem, że kwestia odwodnienia, podłogi) i my to zapisywaliśmy 
w protokołach, więc to nie jest tak, te świetnie oddane świetlice były tak 
przygotowane, żeby je odebrać, a chwilę potem w momencie użytkowania zaraz 
wychodziły usterki. Tak samo było pamiętam w Obrominie, jako Sołtysi byliśmy na 
otwarciu świetlicy, a te 3 tygodnie później były zgłoszone pęknięcia w kuchni. Także 
tutaj trzeba byłoby ewentualnie wnioskować do Pani Burmistrz, czy zgłosić Pani 
Burmistrz jakby szczególna uwagę na nadzory wykonywanych kolejnych takich 
rzeczy. 
Co do umów pomiędzy spółdzielniami to ja pamiętam kiedy (to był 2010 r.) od 
początku proporcja była 90 – 10 procent. 90% było po stronie obydwu Spółdzielni: 
„Brzoza” i „Pod Kasztanami” i 10% było po stronie Gminy z racji tego, że w ramach 
porozumienia świetlice będą użytkowane przez mieszkańców, z możliwością 
używania szkół, drużyn sportowych, tutaj jeszcze wcześniej w wypowiedzi Pani 
Sołtys nie powiedziała, że tam się odbywają zebrania. Swego czasu w Rzepnowie też 
była drużyna w tej chwili się odłączyła, ale zawsze mogą korzystać, więc tutaj 
w odniesieniu do tych umów to nie jest jakaś nowość i te proporcje 90 – 10 były już 
w 2010 r. przy podpisywaniu umowy w 2010 r.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Myślę, że bardzo dobrze, że tego remontu 
w 2010 r. nie robiła Podzińska bo było by bardzo strasznie Panie Radny, prawda? 
Powiem tak, jeżeli chodzi o umowy, faktycznie w umowach jest zawarty zapis ze 
spółdzielniami, że dokonują remontów. W większości są to remonty bieżące i oni też 
to robią. Mamy sprawozdania z jednej spółdzielni, z drugiej spółdzielni, jakich 
remontów dokonały te spółdzielnie, dokonują ich na bieżąco. W związku z tym, że te 
remonty, które powstały w tym roku w Brzesku, sytuacja awaryjna, zarwała się 
podłoga, dobrze, że nikomu się nic nie stało. Panie Radny ja to widziałam kiedy ta 
podłoga była zdjęta, jak została położona, faktycznie to, co zostało zrobione za tak 
duże pieniądze, dzisiaj musimy to robić od nowa i ponownie za duże pieniądze. 
Dziwię się, że Pan był 4 lata Radnym i Pan tego nie widział, mówi Pan dzisiaj do 
Radnych, że mamy się uczyć. Panie Radny, wszystko jest. Pan jest szósty rok, nie 
można takich rzeczy mówić, że coś jest ukryte, schowane, rzuca Pan takie hasła do 
mieszkańców jakbym nie wiem, co tu ukrywała. Wracając do tej umowy, 
spółdzielnie socjalne dokonują takich remontów i jedna i druga spółdzielnia 
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zobowiązały się, że do tego remontu, dużego remontu, w Rzepnowie jest to 
wymiana dachu, w Brzesku jest to wymiana całej podłogi plus jeszcze inne rzeczy, 
które wyszły w trakcie, po 10% do faktycznie wydanych środków każda ze 
spółdzielni dofinansuje do tego remontu. Takie zostanie spisane porozumienie 
jeszcze dodatkowo do tej umowy, która jest, pomimo tego jakich remontów już 
dokonali, a takie informacje każda ze spółdzielni złożyła, co już zrobili, może Pan 
taką informację uzyskać i myślę, że oni słuchając dzisiaj tego jest im bardzo przykro, 
i my jako mieszkańcy z tych świetlic korzystamy.  
Natomiast jeśli chodzi o porozumienie z Powiatem, takie porozumienie zostało 
zawarte, tak zostało podpisane i zostało rozliczone i też Panu przekażemy. Tak jak 
zostało tu powiedziane, że zostało to zrobione dla mieszkańców Pyrzyc i jeżeli tylko 
taka możliwość każda inna się pojawi, to taką inicjatywę podejmę i na pewno tak 
będziemy finansować, nawet jeżeli nie miałoby być współfinansowania to nie widzę 
tutaj nic złego, żeby nie finansować tych zadań, które służą naszym mieszkańcom, bo 
Powiat pyrzycki to przede wszystkim ma siedzibę w mieście Pyrzyce. Myślę, że do 
tej pory cokolwiek (myślę, że Pan też to może sprawdzić), że to co robiło Starostwo 
wspólnie z innymi gminami, to Gmina Pyrzyce tak naprawdę tych wspólnych zadań 
wspólnie ze Starostwem było bardzo mało. Przelewice robiły drogi, Lipiany robiły 
drogi, a my niestety nie i też Pan był wtedy radnym i nie krzyczał Pan wtedy tutaj, 
nie grzmiał Pan wtedy dlaczego Burmistrz nie podpisuje takich umów ze 
Starostwem. Dzisiaj ja bardzo chętnie wystąpiłabym o przejęcie ulicy Kilińskiego, 
która jest w bardzo złym stanie, bo mieszkańców nie interesuje czyja to jest droga. 
Oni o sprzątanie, o dziury, o cokolwiek przychodzą do mnie i mają rację, bo nie 
muszą wiedzieć czyja to jest droga. Dlatego zasadnym byłoby, żeby Gmina Pyrzyce 
była w posiadaniu wszystkich dróg i chodników w mieście, i nie mielibyśmy tego 
problemu, ale jest jak jest i dzisiaj, jeżeli możemy i możemy cokolwiek zrobić 
w centrum miasta to róbmy to i cieszmy się, że możemy to zrobić, że możemy 
wydatkować, a nie szukajmy tutaj winnego, bo dobra ciocia dała Staroście. Ja nie 
przypominam sobie, żebym dała jakiekolwiek pieniądze Staroście. Panie Radny, 
zostało wykonane zadanie, z którego korzystają mieszkańcy, z którego korzysta Pan 
również, dlatego nie można takich rzeczy mówić i doszukiwać się tutaj jakichś 
nieprawidłowości, bo takich nieprawidłowości nie ma. Jeżeli nawet występujemy 
o zadanie do Marszałka odnoście budowy parkingu wzdłuż ulicy 1 Maja, bo jak sami 
wiemy, miejsc parkingowych jest bardzo mało, jeżeli Marszałek nie będzie chciał 
takiego zadania zrealizować, bo nie będzie chciał na nie wyłożyć środków, to 
również uważam, że nic złego nie będzie, jeżeli my przekażemy środki, a również 
z taką inicjatywą wystąpili przedsiębiorcy, którzy też chcą się do takiego zadania 
dołożyć, a my dzisiaj doszukujemy się, że dlaczego my 5 złotych więcej, a ktoś 2 zł 
mniej. My to robimy dla siebie, my to zrealizowaliśmy dla swoich mieszkańców, 
także po co doszukiwać się i szukać, czy ktoś dał 2 złote więcej, czy mniej. My to 
zrealizowaliśmy, mamy zadanie rozliczone, Starostwo przekazało środki, wkład 
własny pracy, który liczą i tak się z nami rozliczyli, i to jest dostępne, jawne i cieszmy 
się z tego, że mamy ładne miejsca parkingowe, na których mieszkańcy nie muszą się 
taplać w błocie wysiadając z samochodów. Jest to bok Urzędu, jest to centrum 
miasta, także nawet jeżeli byśmy w całości pokryli to myślę, że nikt z mieszkańców 
nie miałby do nas pretensji, bo nie robimy tego dla siebie, nie stawiamy tam swoich 
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samochodów jako urzędnicy tylko stawiają tam mieszkańcy, a w szczególności 
mieszkańcy tego osiedla. Jest tutaj Pan Radny, który pewnie potwierdzi, bo takie 
wnioski również miał i na pewno uważam, że powinien się w tej sprawie 
wypowiedzieć, bo nie można w taki sposób mówić o inwestycjach, które 
podejmujemy. Ja też słyszę od pana Marszałka, że nie będzie realizował parkingu 
w mieście, bo jest to miasto i zarządza nim Burmistrz, jest Rada, macie pieniądze, 
dlatego staram się go przekonać, żeby takie zadanie wprowadził, a my róbmy 
wszystko, żebyśmy znaleźli środki, żebyśmy to zrealizowali. Jeżeli będzie robił 
drogę czy to Wojewoda, czy Marszałek, czy Starosta również będzie chciał, żebyśmy 
się dołożyli i cieszmy się, żeby nas pytali i prosili, żebyśmy się dołożyli, bo wspólnie 
możemy to zadanie zrobić i zrobimy dużo więcej, a potrzeb mamy bardzo dużo 
i sam Pan doskonale o tym wie. Także, ja nie widzę nic złego w tym, że nawet jeżeli 
nie było to 50 na 50 (a takie rozliczenie jest) to nie ma żadnych źle wydanych 
środków. Starostwo z nami to rozliczyło, jest rozliczenie finansowe i wkładu pracy 
jaki ponieśli, jest dostępne, może Pan w każdej chwili podejść do Pani Skarbnik, 
pokaże Panu i nie musi Pan takich nieprawdziwych informacji tutaj grzmieć, że nie 
wiem jak źle dzisiaj postąpiliśmy. Także to tyle i myślę, że chyba Pan Radny też 
chciałby odnieść się do tego parkingu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jan Wojtasik – Potwierdzam to, co w tej chwili mówiła 
Pani Burmistrz. Muszę Państwu powiedzieć trochę więcej, przez tą moją trudną 
chorobę zwiedziłem kilka miast na Pomorzu Zachodnim i muszę Państwu 
powiedzieć, że nikt się nikogo nie pytał, kto zrobił chodnik, jak to wyszło, tylko 
wskazywali, nareszcie ktoś tu mądry rządzi, ktoś czegoś dokonał. To samo muszę 
powiedzieć o Pani Burmistrz i Panu Burmistrzu, czegoś dokonali. Dzisiaj mieszkańcy 
ul. Kilińskiego, bo ja wystąpiłem z taką inicjatywą, z ul. Dąbrowskiego, którą nam 
jeszcze były Starosta Powiatu Pan Kazimierz Lipiński, przy pomocy pana Burmistrz 
i Pani Burmistrz, zrobili te parkingi. Rozładowaliśmy w bardzo dużym stopniu 
zagęszczenie samochodów, naprawdę na ul. Dąbrowskiego, pogotowie, straż 
miejska, czy policja nie miały wjazdu ani dojazdu, było bardzo ciężko tam się 
przedostać. Taki przypadek zdarzył się niedawno, gdy zmarł jeden z mieszkańców 
bloku nr 9 przy ul. Kilińskiego, przyjechało pogotowie jedno, drugie i mieli dojazd 
do tego człowieka i mogli mu udzielić pomocy, a gdyby nie to, gdyby Pani Burmistrz 
nie podjęła takiej decyzji o budowie tych parkingów, co się mogło wydarzyć? 
Człowiek i tak umarł, ale ile mogli to mu pomogli i był ten dojazd. Jestem Pani 
Burmistrz wdzięczny za to, bo zgłosiłem propozycję zamontowania kilku słupków 
z prośbą od mieszkańców bloku nr 7 przy ul. Kilińskiego, nie pilnowałem, nie 
musiała Pani Burmistrz tego zrobić, ale Pani Burmistrz zrobiła, ukróciła dojazd 
Panom, którzy skracali sobie drogę poprzez trawniki, to moim zdaniem nie fair, 
trochę brakuje nam kultury.  Jeszcze dodam, że mieszkańcy bloków nr 7 i nr 9 
wystąpili do mnie z prośbą o podziękowanie Pani Burmistrz za szybko podjętą 
decyzję i wykonanie tej roboty, więcej, prosili mnie, żeby zgłosił do Pani Burmistrz, 
żeby obsadzić żywopłotem ten parking. Żywopłot lekko by przysłonił ten parking 
i nie  byłoby tak widać, byłoby tej zieleni więcej, byłoby naprawdę trochę 
przyjemniej. W naszym mieście nie ma wielkiego ładu i składu, i porządku. Jeszcze 
raz powtórzę, nic nikogo nie interesuje, jeżeli Pan Starosta nie dołożył tych pieniędzy 
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to jest to złe, bo powinien, tym bardziej, że to do niego należało, ale dzięki, że Pani 
Burmistrz to zrobiła, dlatego mamy to, co mamy, mamy ładne parkingi. 
 
Radny Jerzy Wroński – Jeszcze raz podkreślam, ja nie jestem przeciwny żadnej 
jakiejkolwiek inwestycji tylko, jeżeli mam podnieść rękę za projektem uchwały i Pani 
Burmistrz zapewnia, że jest to inwestycja współfinansowana z Powiatem w związku 
z powyższym podnoszę rękę. Dzisiaj się okazuje, że nie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, czy widział Pan te 
dokumenty, że nie? 
 
Radny Jerzy Wroński – Tak, widziałem dokumenty. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Gdzie Pan wiedział te dokumenty? 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, gdybym nie widział tych dokumentów, to 
proszę o przerwę i zaraz zobaczymy. Jeszcze raz podkreślam, że jeżeli jest 
jakakolwiek inwestycja, czy to jest parking, czy remont, czy coś innego, to jestem za 
tym, bo to się należy mieszkańcom nie tylko miasta Pyrzyc, ale również i całej 
Gminie.  
Natomiast, co się rozchodzi o umowy Pani Radna Piotrowska, tak, są umowy 
i bardzo bym prosił, żeby teraz w przerwie wziąć umowę, przeczytać i zobaczy Pani, 
co tam jest zapisane. Właśnie, że każdy jeden remont musi być wykonany przez 
Spółdzielnię „Brzoza” i „Pod Kasztanami”, może u Pani Sołtys Rzepnowa jest 
troszeczkę inaczej napisane, ale ja tą umowę o Spółdzielni widziałem. Nie jestem 
przeciwny również temu remontowi, który teraz jest wykonywany w Brzesku, ale za 
takie pieniądze to przecież można postawić nowy dom, za 100.000 zł nie wiem, co 
tam będzie robione. 
 
Radny Mariusz Majak – Żeby może złagodzić trochę tą dyskusję, to Radny 
rzeczywiście ma rację 100.000 zł to jest duża kwota i taki apel do Pani Burmistrz, 
żeby naprawdę przypilnować tego zadania. Jeżeli Rada wyrazi zgodę na ten remont, 
bo rzeczywiście, jeżeli w 2006 r. było to wykonywane i teraz trzeba znowu 100.000 zł 
wydać to warto się przyglądać wykonawcom, bo pomimo tego, czy to jest rok 2006, 
2007 to trochę za mało czasu, żeby po znacznym remoncie znowu wydatkować 
100.000 zł., biorąc rzecz obiektywnie. 
Odnośnie dróg to ja może powiem tak, że kiedyś była taka sytuacja, zasada, że 
pieniądze szły za drogami i każdy Naczelnik, Burmistrz, Wójt, Starosta, czy inni 
włodarze chcieli mieć jak najwięcej dróg na terenie miasta stąd mamy dzisiaj takie 
sytuacje jak ul. Krótka, Sinkiewicza, Bankowa, Dąbrowskiego, Szkolna, są to drogi 
powiatowe, kiedyś były wojewódzkie i zostały przekształcone potem w powiatowe. 
Ale cieszy mnie otwartość Pani Burmistrz na porozumienia z powiatem, czy 
z województwem w sferze realizacji zadań drogowych, parkingowych, bo nie było  
jakiś czas w poprzedniej kadencji, nie było takiej chęci i miasto na tym na pewno nie 
zyskało, więc bardzo dobry kierunek i przypominam Pani Burmistrz o ul. Krótkiej. 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Myślę, że jeszcze przed przerwą, bo sama 
będę chciała prosić Pana Przewodniczącego o przerwę, na pewno przyniesiemy te 
dokumenty. Proszę Państwa nie trzeba apelować do mnie o to, czy ma być ten 
nadzór, czy nie ma. Ja sobie nie wyobrażam sytuacji, że nie wiem, co jest zrobione 
i myślę, że jak wszyscy tam, gdzie się odbywają inwestycje to na każdej jestem, poza 
pracownikami, widzę, oceniam i nie wyobrażam sobie, żeby wydatkować dzisiaj po 
tych inwestycjach, które robimy, jeszcze raz takie same pieniądze. Bo ja dzisiaj 
niestety te błędy naprawiam i ja wiem, jak to wygląda, nie chciałabym, żeby wrzucać 
wszystkich do jednego worka, ja wiem, że do tej pory było tak, bo sama dzisiaj tego 
doświadczam, ale ja mam nadzór nad tym, co jest robione i moi pracownicy również. 
Oczywiście różne sytuacje mogą się zdarzyć, że są różne materiały wykorzystywane 
przez firmę, ale akurat, jeżeli mówimy o świetlicach to sama zadecydowałam o tym, 
że świetlice remontują pracownicy Urzędu i taki remont został przeprowadzony 
w Nowielinie, jest pani Sołtys, która może potwierdzić. Ja również widziała, co było 
wykonane, bo sama tam byłam, wykonali to pracownicy, Pani Sołtys też to widziała, 
ja sama proszę, żeby byli, oglądali, przyglądali się, robimy zdjęcia przed, w trakcie, 
po, dokumentujemy wszystko i widzę jak mogą być wykonane. Dużo taniej, bo jest 
to praca wykonywana przez nich, tylko zakup materiałów, oczywiście są rzeczy, 
których nie da się wykonać tylko tymi dwoma pracownikami i tak będzie w Brzesku, 
bo tam jest odwodnienie, nie ma żadnej elewacji, nie ma żadnych innych cudów jakie 
Pan wymyśla. Powiem Panu tak, dziwię się, i uważam, że działa Pan na niekorzyść 
mieszkańców Brzeska. Nie mylę się, jestem świadoma tego, co mówię, działa Pan na 
niekorzyść, robi Pan wszystko i torpeduje Pan wszystko, co dotyczy Brzeska. Nawet, 
kiedy porównuje Pan dwie umowy, mówi Pan, że Pani Sołtys Rzepnowa to na 
pewno ma inną, ale Pani Sołtys z Brzeska to ma tą najgorszą. Panie Radny, dwie 
takie same umowy podpisane przez mojego poprzednika, był Pan wtedy Radnym, 
dlaczego Pan nie krzyczał, nie wnioskował o rozwiązanie tych umów, 
o niepodpisanie tych umów. Funkcjonuje to już tyle lat, ale od momentu. kiedy ja 
jestem Burmistrzem Panu to strasznie nie pasuje, nie wiem dlaczego? Remont akurat 
wyszedł w mojej kadencji, ja się cieszę, bo zrobimy remont świetlicy, to jest duży 
remont Panie Radny i niestety, nawet, jeżeli Państwo Radni sprawdzicie te umowy, 
świetlice są własnością Gminy Pyrzyce i dalej nią pozostaną. 
 
Radny Jerzy Wroński – Nie musi Pani mnie uświadamiać. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ale ja chcę Pana uświadomić, żeby Pan 
miał świadomość, że to właściciel ponosi tak duże koszty remontu, żaden 
dzierżawca, żaden najemca nie będzie ponosił kosztów takiego dużego remontu, 
kiedy na drugi rok kończy się mu umowa, a tak jest ze Spółdzielniami. Ja nie wiem, 
na jakich warunkach zawrę umowy ze spółdzielnią, dlatego jak Pan sobie wyobraża, 
że koszty tak dużych remontów poniesie jeden, czy drugi dzierżawca? Na pewno tak 
nie będzie. Są to takie remonty, które wynikają z poważnych awarii, wymiana dachu, 
wymiana podłogi, to nie są bieżące drobne remonty. To są duże remonty i to co 
zrobimy to zostaje nasze, my jesteśmy właścicielem i nie wiem, czy ta umowa 
zostanie podpisana, czy nie zostanie podpisana. To jak Pan sobie wyobraża, że 
dzisiaj podmiot, który ma umowę do końca następnego roku wyda 100.000 zł na 
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odwodnienie, na wymianę podłogi tylko dlatego że Panu się to dzisiaj nie podoba? 
Nie, bo dalej właścicielem jest Gmina Pyrzyce i Gmina Pyrzyce tym właścicielem 
będzie, czy Spółdzielnia będzie tam funkcjonowała, czy nie będzie to jest to nasz 
majątek i my inwestujemy w nasz majątek. Proszę nie wprowadzać mieszkańców 
w błąd, bo to zostaje dla mieszkańców, nie może Pan tak mówić. Mam tutaj pismo, 
które przekazał nam Starosta na temat przebudowy parkingu i informuje (było to w 
październiku, zaraz możemy przejrzeć wszystkie), jakie dotychczas poniósł kwoty, 
za chwilę to Panu pokażę. Tych pism tutaj mam, czyli co? Czyli poprzedni Pan 
Starosta Kazimierz Lipiński się mylił? Nie wiedział, co podpisuje, nie wiedział, jakie 
pisma podpisuje? Takie rozliczenie mamy, za chwilę w przewie Pan sobie je przejrzy 
i wszyscy radni  mogą sobie je przejrzeć. Niech Pan nie wprowadza w błąd i niech 
Pan nie opowiada rzeczy nieprawdziwych, bo nie wiem, kto to Panu powiedział. 
Pytam, kto Panu powiedział, który pracownik Panu powiedział? 
 
Radny Jerzy Wroński – Nie musi Pani wiedzieć. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Muszę wiedzieć. 
 
Radny Jerzy Wroński – Ja Pani twierdzę, że za całość zapłaciła Gmina. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Panie Radny, nie udzieliłem Panu głosu, 
proszę dać Pani Burmistrz skończyć i myślę, że po głosowaniu w przerwie, bo nie 
mogę się doczekać tych dokumentów Pana Wrońskiego. Przed głosowaniem? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie wiem, Panie Przewodniczący 
i Państwo Radni zdecydujcie, bo jeżeli macie głosować tak jak Pan Radny tutaj 
twierdzi, że cały czas wprowadzamy w błąd i to, co tutaj mówię jest nieprawdą to 
nie wiem. Należałoby się zastanowić i przyjmując każdą pozycję w uchwale to trzeba 
byłoby przeglądać wszystkie dokumenty Panie Radny, tylko szkoda, że 
w poprzedniej kadencji Pan nie przeglądał. Bardzo by to ułatwiłoby nam 
funkcjonowanie dzisiaj, nie ponosilibyśmy dzisiaj takich konsekwencji jakie 
ponosimy. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Zamknął dyskusję. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2016 (Druk   Nr 204/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XIX/185/16 stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę z prośbą o dostarczenie 
dokumentów. 
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Przerwa od godz. 14:40 do godz. 14:53; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 13; 

 
Do punktu 19 porządku 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 205/16). 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 54 do protokołu.  
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Projekt uchwały wieloletniej prognozy 
finansowej ściśle powiązany z poprzednim projektem uchwały, ponieważ zmieniły 
się kwoty przychodów, wydatków wyniku budżetu, zobowiązani jesteśmy do zmian 
tej wieloletniej prognozy finansowej i jako w planowanych i realizowanych 
przedsięwzięciach Gminy Pyrzyce wprowadziliśmy zmiany polegające na tym, że 
w roku 2015 wprowadziliśmy dane wynikające już ze sprawozdań. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 55 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 56 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Jako, że jest to uchwała powiązana 
z poprzednią, którą już przyjęliśmy, to mam pytanie do pana Wrońskiego, czy ma 
Pan już te dokumenty, o które Pan prosił? Prosił Pan o przerwę, aby przedstawić 
Radzie dokumenty, z których wynika.  
 
Radny Jerzy Wroński – Miałem przedstawić umowę zawartą pomiędzy Spółdzielnią 
„Brzoza”, a byłym Burmistrzem Pyrzyc. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Czyli nie ma Pan tych dokumentów, o których 
Pan mówił. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dokumenty są i Pan Radny nawet do nich 
nie zajrzał. To ja bym chciała od Pana Radnego uzyskać te dokumenty, na podstawie 
których mówił, że nie dopłaciliśmy nawet 10 grosz, bo ja mam podstawę myśleć 
Panie Radny, że moi pracownicy udzielają Panu złych informacji. Chciałabym 
wiedzieć, który pracownik takiej informacji udzielił, jakie dokumenty Panu 
przedstawił, może to nie są prawdziwe dokumenty. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz ja nie powiedziałem, że pracownicy Urzędu 
naszego. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie Panie Radny, Pan nie może rzucać 
takich haseł i takich informacji do opinii publicznej, że Pan ma takie dokumenty, 
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a okazuje się, że Pan takich dokumentów nie ma, czyli mówił Pan nieprawdę kolejny 
raz. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 205/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/186/16 stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 

 
Do punktu 20 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości niezabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka Nr 126/27 o pow. 0,0474 ha położonej w obrębie geodezyjnym 
Nr 0010 miasta Pyrzyce (Druk Nr 206/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 58 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to działka położona przy sklepie 
LIDLL, są zainteresowani zakupem tej działki w związku z tym prosimy o wyrażenie 
zgody na zbycie tej nieruchomości. Nie można tam dokonywać żadnych zabudowań, 
jest objęta ochroną konserwatora, pomimo to zainteresowanie działką jest w związku 
z  tym, że jest to przy skarpie, wymaga utrzymania porządku, wnioskujemy 
o wyrażenie zgody sprzedaży. 
 
Opinia  

- Komisji Budżetu i Rolnictwa –stanowi załącznik Nr 59 do protokołu, 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka Nr 126/27 o pow. 0,0474 ha położonej w obrębie 
geodezyjnym Nr 0010 miasta Pyrzyce (Druk Nr 206/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/187/16 stanowi załącznik Nr 60 do protokołu. 
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Do punktu 21 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek opłat za 

korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach: Ryszewko, 
Ryszewo, Turze, Brzezina, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, 
Pstrowice, Mielęcin, Mechowo. (Druk Nr 208B/16). 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 208B/16) – autopoprawka stanowi załącznik Nr 61 do 
protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 208A/16) – autopoprawka stanowi załącznik Nr 62 do 
protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 208/16) stanowi załącznik Nr 63 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Przypominam, że jest to autopoprawka 
zgłoszona przez Panią Burmistrz, czyli Druk 208B/16. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wnoszę o uchwalenie stawek opłat na 
cmentarzach komunalnych na terenach wiejskich wymienionych tutaj. Takich opłat 
na terenach wiejskich do tej pory w Gminie Pyrzyce nie było, nie ma w naszym 
powiecie miejscowości, która by takich opłat nie miała. Zgodnie z ustawą 
o dochodzeniu dochodów, jak również nadzór, który ma Burmistrz Pyrzyc, 
wymagane jest zarządzanie cmentarzami i taki przyjęliśmy regulamin dotyczący 
cmentarzy również na terenach wiejskich, było to w miesiącu grudniu i już wtedy 
mówiła, że za tym będą musiały pójść opłaty na terenach wiejskich. W roku 2015 
spotkałam się w każdej miejscowości,  także moi pracownicy, z mieszkańcami 
wprowadzając ich, przygotowując ich do tej sytuacji, mówiąc o tym, że takie opłaty 
musimy wprowadzić, ponieważ opłaty są na cmentarzu komunalnym w Pyrzycach, 
a na terenach wiejskich takich opłat nie ma, a utrzymanie cmentarzy wiejskich należy 
do Gminy Pyrzyce i takie środki przeznaczamy z budżetu rokrocznie, ale nie ma 
wpływów od mieszkańców za miejsce. Moja propozycja jest taka, żeby te stawki były 
tożsame ze stawkami, które są na cmentarzu komunalnym w Pyrzycach z jednym 
wyjątkiem. W związku z tym, że nie było tych opłat do tej pory i dzisiaj pokrycie 
przez mieszkańców opłat za wszystkie miejsca, w których posiadaniu są na 
cmentarzach wiejskich, byłoby dużym obciążeniem, proponuję, żeby ta stawka za 
każde miejsce, które już jest wynosiła 46 zł netto to będzie ok. 50 zł brutto i będzie ta 
kwota dotyczyła już 20 lat do przodu. Tak też rozmawialiśmy w każdej 
miejscowości, tak było to przedstawione, mieszkańcy w większości przychylali się, 
przyjęli to ze zrozumieniem i myślę, że nie będzie to bardzo dużym obciążeniem dla 
mieszkańców wpłata takiej kwoty na następne 20 lat. Proponuję, żeby te opłaty 
weszły w życie od 1 czerwca tego roku  i również po 1 czerwca tego roku każde 
nowe miejsce już na terenie cmentarza wiejskiego będzie musiało być uregulowane 
opłatą zgodnie z cennikiem tak jak to jest w Pyrzycach. W związku z tym, żeby tą 
sytuację uregulować, unormować, żeby nie było podziału między miastem, a wsią, 
żeby dochodzić tych dochodów i mieć pełny nadzór nad tym wnioskuje 
o wprowadzenie takiej uchwały. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 64 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 65 do protokołu. 
 

Radny Jerzy Wroński – Zgłaszam wniosek o wykreślenie punktu 12 z projektu 
uchwały (Druk nr 208/16). Szanowni Państwo, rozmawialiśmy Pani Burmistrz na 
ten temat, że to jest tylko i wyłącznie za otwarcie bramy cmentarnej za każdy jeden 
wjazd. Pani Burmistrz, jak możemy dopłacić, przecież to nikt nie zapłaci, tylko 
zapłaci rodzina za wjazd w trakcie pogrzebu, za wjazd np. za wymianę czy za 
renowacje pomników. Pani Burmistrz, przecież ponosimy już koszty wszyscy 
i uważam, że za ten wjazd nie powinna ponosić kosztów rodzina. Tak, jak mówię, 
parę razy wjeżdża się na ten cmentarz, jedni rozbierają pomniki, drudzy zakładają 
nowe pomniki, ja uważam, że nie powinniśmy wnosić opłat za każdy jednorazowy 
wjazd. To nie zapłaci żadna firma, która będzie montowała ten pomnik tylko zapłaci 
zamawiający ten pomnik. Jak również przy pochówku, chowamy  człowieka 
z rodziny, czy sąsiada i jeszcze ta rodzina musi zapłacić 30 zł, bo Szanowni Państwo 
tak chcecie, żeby bramę otworzyć dla już nieżyjącego. Uważam, że powinniśmy ten 
punkt wycofać z projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Ja tylko dodam, że te wszystkie punkty opłaty 
to płaci rodzina. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, Pan znowu nie słucha, 
przykro trochę, że Pan nie słucha i znowu Pan wprowadza w błąd. Jeśli chodzi 
o wjazd na cmentarz dotyczy przede wszystkim firm kamieniarskich, nie płaci 
rodzina wtedy, kiedy wjeżdża samochód z trumną, tak jest w regulaminie, Pan go 
przyjmował, proszę czytać i tak też przekazaliśmy mieszkańcom, to co mówiłam, że 
każdy Sołtys będzie miał klucz, poza tym, jeżeli mieszkaniec będzie chciał 
skorzystać, żeby nie wzywać firmy, ale niestety firmy będą musiały za to płaci. To, co 
Pan teraz mówi w opłacie dla firm kamieniarskich płacimy za różne rzeczy i tak   
mocno nie analizujemy tego, ale niektórzy mieszkańcy przeanalizowali i wiedzą o  
tym, bo tak też mi już przekazali na zebraniach, że już dzisiaj zapłacili firmom 
kamieniarskim za wjazd na cmentarz, bo taka opłata była w Pyrzycach, a nie było jej 
na terenach wiejskich, ale na terenach wiejskich ją zapłacili, bo kamieniarze ją 
policzyli i tak też mi przekazali, że do dzisiaj już były takie sytuacje, kiedy takie 
opłaty były. Dlaczego wskazujemy tą opłatę? Dlatego że mamy tam takie alejki 
w lepszym, gorszym stanie, ale jeżeli wszyscy by wjeżdżali to trzeba remontować. 
Dzisiaj w miejscowościach wiejskich jest tak, że każdy może sobie wjechać i nie 
zwraca uwagi na to czy rozwali ten chodniczek, czy nie rozwali, czy jest to 
z funduszu sołeckiego, czy zrobi to Burmistrz, czy zrobi to kto inny. Dlatego w trosce 
o to, jak ma wyglądać ten cmentarz, jak mają wyglądać te urządzenia to 
wprowadzamy tą opłatą i tą i opłatą są przede wszystkim obciążane firmy, tak jak się 
to odbywa na cmentarzu komunalnym w  Pyrzycach. Jeszcze chciałbym dodać, że 
musimy też pamiętać, że bardzo wiele jest osób chowanych na naszych cmentarzach 
wiejskich z terenów innych gmin, gdzie na terenach tych gmin takie opłaty są 
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wnoszone, a osoby te z innych gmin, kiedy chowają u nas, takich kosztów nie 
pokrywają. Dzisiaj to też jest dochodzenie przez nas dochodów od tych 
mieszkańców innych gmin, którzy chowają i dobrym przykładem jest (dzisiaj znowu 
wrócimy do Brzeska) ta miejscowość, w której każdy przyjeżdżając chowa sobie jak 
chce, nie ustalając z nikim miejsca i tak naprawdę nie ustalając nic. Także ja jestem za 
tym, żeby tego punktu nie wyprowadzać, mówiłam, że cennik jest taki sam jak na 
terenie miasta i takie koszty pokrywają mieszkańcy. Te kwoty zostały obniżone (jak 
pamiętam) z 2, czy 3 lata temu, także pozostajemy przy takich samych opłatach, żeby 
nie różnicować, bo koszty remontów i utrzymania wszędzie są takie same. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Ja tylko przeczytam Panu Radnemu Statut 
Gminy Pyrzyce: § 31 pkt 3 „Przewodniczący może czynić Radnym uwagi dotyczące 
tematu, formy i czasu trwania ich wystąpienia.” 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – My na komisji w obecności gości, Pana Prezesa PPK 
i osób zainteresowanych omawialiśmy dosyć szczegółowo, ale tuż przed sama sesją 
na chwilę rozmawiałam z Sołtysami z naszej gminy i wielu obawia się trochę tych 
opłat tylko z jednej przyczyny i chcieliby mieć zapewnienie, że wioska będzie 
traktowana równo nie tylko pod względem opłat, ale również obsługi tego 
cmentarza, czyli wycinka drzew, koszenie trawy, żeby to wszystko jakby było 
kompleksowo robione na cmentarzach wiejskich i wtedy żadnych wątpliwości nie 
będą budzić też same opłaty na cmentarzu komunalnym wiejskim i w Pyrzycach. 
Tak naprawdę jeszcze nie wiedzą jak to będzie wyglądać, więc zapytują i chcieliby, 
żeby to właśnie tak było traktowane, żeby nie musieli sami przycinać, tak jak jest to 
w tradycji. Oni odstąpią od tradycji i nie będą wtedy negocjować z Panią Burmistrz, 
z Radnymi, nie będą wnosić o to, żeby te opłaty zmniejszyć,  chcieliby, żeby ta 
obsługa była tak kompleksowa jak jest w Pyrzycach. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek Pana 
Radnego Wrońskiego o wyprowadzenie punktu 12 z paragrafu 1, czyli „Opłata za 
jednokrotny wjazd na cmentarz w celu świadczenia usługi pogrzebowej lub 
ustawienia nagrobka”. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 1; przeciw – 9; wstrzymało się -3;  
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 
 
Radny Mariusz Majak – Jest drobna uwaga redakcyjna, aby zmienić zapis §3 
Uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego i wchodzi w życie od dnia 1 lipca 2016 r. Chodzi o to, żeby 
nie było zapisu, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od publikacji z mocą 
obowiązującą od 1 lipca. Wchodzi od 1 lipca.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego, 
czy musimy przegłosować tą zmianę?  
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Radca Prawny – Karol Kłosowski – Jest to oczywista omyłka. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 
w miejscowościach: Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezina, Okunica, Stróżewo, 
Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo (Druk Nr 208B/16) wraz ze 
zgłoszoną poprawką przez Pana Radnego Mariusza Majaka. 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 11, przeciw - 1, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XIX/188/16 stanowi załącznik Nr 66 do protokołu. 

 
Do punktu 22 porządku 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie 
z cmentarza komunalnego w Pyrzycach (Druk Nr 209A/16). 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 209A/16) – autopoprawka stanowi załącznik Nr 67 do 
protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 209/16) stanowi załącznik Nr 68 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W uchwale tej są wprowadzone, jeżeli 
chodzi o cmentarz komunalny w Pyrzycach, dodatkowe opłaty, które były do tej 
pory pobierane, nie były one ujęte w regulaminie, jest to: 
- pkt 14 korzystanie z pomieszczeń do przygotowania zwłok w domu pogrzebowym, 
- pkt 15 przechowywanie zwłok w chłodni domu pogrzebowym – za dobę, 
- pkt 16 udostępnienie kaplicy. 
W autopoprawce wprowadzamy zmiany, punkt 4 miał wcześniej brzmienie: „opłata 
za pierwsze i kolejne umieszczenie urny w istniejącym grobie ziemnym”, teraz 
pozostaje „opłata za kolejne umieszczenie urny w istniejącym grobie ziemnym lub 
murowanym” tak, żeby nie było płacone podwójnie. 
W punkcie 13 zmienia się zapis nie „opłata za nadzór nad przeprowadzoną 
ekshumacją” tylko „opłata za nadzór nad robotami” chodzi tu o stawianie 
pomników, tak jak to wynika dosłownie z regulaminu, który przyjęliśmy. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 69 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 70 do protokołu. 
 

Radny Waldemar Lemiesz – Analizując tą tabelę jestem zadowolony i myślę, że nie 
tylko ja, ale wszyscy mieszkańcy naszego miasta, a jednocześnie i wsi za to, że ja w 
ubiegłym roku w czerwcu zwracałem uwagę, a później Radny Jagiełło też zwracał na 
to uwagę, odnośnie opłat za otwarcie cmentarza w soboty koszty były 500 zł, tego 
tutaj nie widzę i myślę, że tego nie ma. Nie ma tego? 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To, o czym Pan mówi to była dokonana 
zmiana w regulaminie odnośnie godzin, bo nie było faktycznie wprowadzonych 
godzin  i taka zmiana została wprowadzona, zostały wprowadzone godziny 
jednakże na Komisji Budżetu, kiedy analizowaliśmy myślę, że do tego regulaminu 
wrócimy i będziemy się pochylać nad tym, żeby te godziny zmienić nie od 800 do 1500 
tylko od 1000 do 1700 tak, żeby trochę wydłużyć ten czas, bo ta godzina 800 jest trochę 
taką godziną wczesną i będziemy ten czas wydłużać, ale dzięki temu, że to 
wprowadziliśmy to tych opłat nie ma. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego 
w Pyrzycach (Druk Nr 209A/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 2; 
Uchwała Nr XIX/189/16 stanowi załącznik Nr 71 do protokołu. 

 
Do punktu 23 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 
rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek na 
terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 210/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 72 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt uchwały dotyczy wysokości 
i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
żłobek na terenie Gminy Pyrzyce. Jak pamiętacie Państwo uchwałę w roku 
poprzednim 2015, w której prosiłam Państwa o przyjęcie listu intencyjnego odnośnie 
utworzenia żłobka poprzez jedną z fundacji, wtedy już mówiłam o tym, że może 
pojawić się taka sytuacja, że będę na pewno wnosić uchwałę o przyjęciu takiej dotacji 
przez Gminę Pyrzyce. Tutaj zgodnie z ustawą Gmina może, nie musi, nie ma takiego 
obowiązku dotowania dla takich podmiotów, dla dzieci uczęszczających do żłobka. 
W związku z tym, że pojawił się już podmiot w roku bieżącym, jest to jedna 
z fundacji naszych pyrzyckich, Fundacja „Realizujmy marzenia”, jest tutaj obecny 
z nami Pan Prezes, która wystąpiła z wnioskiem, że chce uruchomić taki żłobek już 
od 1 kwietnia tego roku. W związku z tym przygotowaliśmy projekt uchwały,  
propozycja moja jest taka, żeby to była kwota 300 zł dla jednego dziecka i warunkuje 
to tym, żeby ta uchwała i ta kwota dotyczyła przede wszystkim dzieci z Gminy 
Pyrzyce. To już mówiłam na Komisji Budżetu i chcę wszystkim Państwu zwróci 
uwagę, że może to zostać uchylone przez nadzór wojewody, bo mamy taką opinię 
radcy (jest obecny radca na pewno jeżeli Państwo będą chcieli to się wypowie). Są 
różne oceny wojewodów, że jedni przychylają się do tego pozytywnie, do takich 
warunków, inni negatywnie. Jest ostatni wyrok Sądu z 2015 r. z Krakowa, który taką 
uchwałę uchyla w związku z tym nie zgadzając się na tworzenie warunków. Po 
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analizie tych wszystkich uchwał, które są w naszym województwie i tego jak 
podchodzi do tego nasz nadzór wojewody sprawdziliśmy, że jednak takie uchwały 
były i nie zostały one odrzucone przez wojewodę, ale nie wiem, jak to się może stać 
po tym wyroku, który teraz jest. Dlatego ja od razu uprzedzam, że może dojść do 
takiej sytuacji, jednakże uważam, że powinniśmy warunkowa dlaczego? Dlatego że 
tak jak powiedziałam, gmina może, nie musi. Jeżeli będą dzieci z innych gmin, 
a podmiot będzie miał prawo takie dzieci przyjmować, to nie będę miała narzędzi 
żadnych ku temu, żeby dążyć do tego, żeby otrzymać zwrot, bo inna gmina może 
powiedzieć, że my takiej uchwały nie przyjmiemy, ponieważ nie mamy środków i na 
pewno nam takich środków nie wrócą. W naszym interesie jest dotowanie 
i wspieranie naszych mieszkańców, nie kosztem innych, dlatego ta dotacja jest 
w wysokości 300 zł, na pewno nie jest jeszcze taka duża (bo są też dotacje, wiemy 
o tym, które gminy, jeżeli ich na to stać, przyjmują większe). Wiemy o tym, że ta 
uchwała dotyczy wszystkich podmiotów, które powstaną czyli tego, który dzisiaj 
chce już rozpocząć działalność, wiemy o następnym, który będzie chciał, pojawił się 
jeszcze ktoś, także tych podmiotów może być więcej, a będzie to dotyczyło 
wszystkich, którzy taką działalność na terenie naszej gminy rozpoczną, dlatego 
warunkuję to tym, żeby to dotyczyło naszych mieszkańców. Uprzedzam Państwa, że 
może być taka sytuacja i dopiero po uprawnieniu się w Dzienniku Urzędowym 
będziemy mogli podpisać umowę z podmiotem, który o to wystąpił i w tej umowie 
określić zasady i wszystkie rozliczenia, ponieważ ta dotacja jest dla podmiotu nie dla 
rodzica, ale dzięki temu rodzice będą mogli płacić niższe koszty za pobyt dziecka 
w żłobku. Cieszymy się bardzo, że taka inicjatywa została podjęta przez naszą 
Fundację, jeżeli będą jeszcze takie inicjatywy powstawały również z korzyścią tylko 
dla naszych mieszkańców, ponieważ jak do tej pory wiemy takiego żłobka na terenie 
Gminy Pyrzyce nie było, a bardzo ułatwia to w szczególności młodym ludziom 
podjęcie zatrudnienia kobietom, jest to zapewnienie opieki dla tych najmłodszych 
dzieci. Myślę, że jeżeli macie Państwo jakieś pytania to bardzo proszę w tej chwili, 
jeżeli są jakieś wątpliwości, ja powiedziałam o tym, co może być. Uważam, że 
powinniście Państwo również przyjąć ten warunek, bo nie stać nas na to, żebyśmy 
dotowali mieszkańców innych gmin, przede wszystkim najważniejsze dla nas jest to, 
żeby to wsparcie trafiało do naszych mieszkańców, żeby ono było jak największe. 
Dzisiaj nie wiemy, jakie mogą jeszcze pojawić się w trakcie roku kwoty, ta kwota 
z którą wystąpił podmiot wskazuje, że może objąć opieką ośmioro dzieci, to mniej 
więcej tą kwotę mamy już określoną, mamy środki również dzisiaj w rezerwie 
i możemy sobie pozwolić na to, żeby takich dotacji udzielić.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 73 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 74 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobek na terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 210/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XIX/190/16 stanowi załącznik Nr 75 do protokołu. 

 
Do punktu 24 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odpowiedzi na zapytania Pana Radnego 
Wrońskiego: 

1) Wymiana chodnika na ul. Zabytkowej. Nic o tym nie wiem, ponieważ ul. 
Zabytkowa nie jest naszą ulicą, jest ulicą Starostwa, nie wiem, czy będzie tam 
wymieniany chodnik, nie mam takich informacji. Z tego, co wiem to 
Starostwo przystąpiło z nami do remontu ulicy Krótkiej za obecnym 
budynkiem dawnego Słowianina, ale nic o tym mi nie wiadomo, żeby tam był 
remont chodnika, żeby ująć, przekażemy tą informację do Starostwa, żeby 
wzięli pod uwagę wnioski mieszkańców. 

2) Remont sali w Mechowie, jak obiecałam. Byłam na tym zebraniu (bo czasami 
to się zastanawiam, czy byłam, z Panem wspólnie, bo Pan mówi jakieś inne 
rzeczy) i nie obiecywałam tylko mówiłam, że wyprowadzamy 
i wprowadzimy zadanie dopiero wtedy, kiedy pojawi się z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich możliwość złożenia projektu na pozyskanie 
środków na remont świetlicy. Takiej możliwości jeszcze nie ma, cały czas 
obserwujemy, zostawiliśmy sobie tą kwotę, bo teraz jest takie ograniczenie 
przy tym programie, że gminy, powiaty mogą pozyskać tylko do danej kwoty, 
tam jest chyba, jak pamiętam do 3.000.000 zł. My wystąpiliśmy o dwie drogi, 
więc wystąpiliśmy już na ok. 2.600.000 zł, zostawiliśmy sobie 400.000 zł, żeby 
móc wystąpić, jeżeli pojawi się projekt, na świetlicę Mechowo, mamy tą 
dokumentację i jeżeli tylko się pojawi to na pewno taki projekt złożymy i tylko 
przy tym wsparciu takiego remontu dokonamy. Tak jak też mówiłam 
i mieszkańcy sami później przyznali rację, że nie będzie to w całości tak duży 
koszt, bo tam jest koszt ponad 600.000 zł, ograniczymy ten remont na tyle, na 
ile nas będzie stać, bo ten duży remont, który był wcześniej wskazywany on 
nie jest zasadny, nie ma potrzeby dokonywania aż tak dużego remontu 
i mieszkańcy sami to przyznali i na pewno, jeżeli tylko się pojawi (tak też 
powiedziałam na tym zebraniu i tak też mówię dzisiaj) taki wniosek złożymy 
i będziemy ubiegać się o pozyskanie środków i na tej podstawie 
przeprowadzimy tą inwestycję. 

3) Nagrody, czy nas stać na dzień dzisiejszy na wypłatę nagród. Na dzień 
dzisiejszy nie, bo na dzień dzisiejszy takich nagród nie wypłacałam. Nagrody 
zostały wypłacone w grudniu  2015 roku, zostały wypłacone dla wszystkich 
pracowników Urzędu Miejskiego, przejętej jednostki ZUT i Straży Miejskiej, 
bo też są wydziałem, czyli wszyscy pracownicy, którzy są już pracownikami 
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Urzędu takie nagrody dostali, poza mną, bo sama sobie takiej nagrody nie 
przyznałam, nie miałabym zamiaru przyznać i nie przyznałam, takie 
uprawnienia do przyznania nagród dla Burmistrza ma tylko Rada, więc poza 
mną, wszyscy dostali takie nagrody. Czy nas stać. Uważam, że  
zrealizowaliśmy budżet (to był grudzień tak jak podkreślam) po 
oszczędnościach, które wprowadziłam, pozyskanych oszczędnościach, 
pracownicy Urzędu plus innych jednostek, którzy stali się pracownikami 
Urzędu, takich podwyżek, ani nagród nie mieli, poza niektórymi, bo 
oczywiście, jak Pan też doskonale wie, mój poprzednik przyznawał nagrody 
co niektórym nawet 3 razy w roku, ale to byli wybrani pracownicy, tych 
pracowników było niewielu, ale tacy byli, jak również podwyżki. W związku 
z tym, że są tak duże kominy w wynagrodzeniach pracowniczych, nie stać 
mnie było na to, żeby dać podwyżki, bo podwyżki skutkują tym, że trzeba 
zabezpieczyć  środki na rok następny, nagrody tak nie skutkują. W związku 
z tym po analizie budżetu, po tych oszczędnościach, których dokonałam 
uznałam, że pracownicy Urzędu  zasługują na to, żeby im takie nagrody 
wypłacić. Nagrody były w granicach 1.000 zł, nie wiem skąd ma Pan kwotę 
5.000 zł, ja takiej nagrody nie przyznałam nikomu i jeżeli jeszcze pójdziemy 
krok dalej, to tak jak mówiłam na początku przy wprowadzeniu budżetu, 
również budżet, który został wprowadzony na administrację, czyli 
w szczególności wynagrodzenia, został zmniejszony o 100.000 zł. Także  Panie 
Radny uważam, że jeżeli przyznaję nagrody wszystkim pracownikom bez 
wyjątku, nie różnicuję ich, nie stać mnie na to, żeby dać im podwyżki pomimo 
tego, że zostali potraktowani w różny sposób i to często bardzo zły, bo 
wykonują w większości wszyscy starają się wykonywać pracę dobrze, solidnie 
i chcą być za tą pracę wynagradzani jak każdy z nas. W związku z tym, że 
wiedziałam, że nie będzie mnie stać na przyznanie podwyżek, bo będzie się to 
wiązało z konsekwencjami zapewnienia środków, przyznałam nagrody, 
dlatego nie widzę w tym nic złego, nie odbyło się to z uszczerbkiem na 
jakimkolwiek zadaniu, tylko są to oszczędności, które wprowadziłam na 
wynagrodzeniach. Oszczędności, które wynikały z bieżącego funkcjonowania, 
bo równie dobrze nie musiałam oszczędzać i ten plan był. Ja nie wykonałam 
nic ponad plan, a jeszcze ten plan zmniejszyłam na rok następny, także nie 
widzę w tym nic złego. 
 

Odpowiedź dla Pana Radnego Łubiarza, czy poczta roznoszona przez gońców, 
dlaczego została wysłana. Jeżeli mówimy teraz o listach, czyli podatkach (to 
przede wszystkim chodzi o podatki)  jest to bardzo duża liczba, każda przesyłka 
– list polecony kosztuje 3,74 zł, umowy zlecenia gońców zostały podpisane 
z pracownikami i to dotyczyło zwrotów, bo każdy następny zwrot musielibyśmy  
wysyłać, a wiemy, że to by wracało, bo tych osób nie ma w domu. Dlatego 
wysyłamy poprzez gońca, żeby ten goniec dotarł do tej osoby, żeby nie było 
kolejnych następnych kosztów. Tak to jest praktykowane od kilku lat w Urzędzie, 
przynosi to efekty, ponieważ nie mamy zalegających przesyłek, a podatnik taką 
informację otrzymuje, bo musi ją otrzymać, a my musimy zrobić wszystko, żeby 
ją otrzymał. Także takie rozwiązanie jest dla nas korzystne i tańsze, bo gdybyśmy 
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mieli wysyłać każde następne to kosztowałoby nas więcej, a pracownicy chodzą 
w soboty, niedziele, w tych dniach, kiedy mogą te osoby zastać, kiedy mogą 
dotrzeć i ten list dostarczyć. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 25 porządku 
 Wolne wnioski. 
 

Radny Mariusz Majak – W związku z tym, że nie było mnie podczas interpelacji, 
chciałbym złożyć wniosek może nie do przegłosowania, ale wniosek dla Pani 
Burmistrz. Chodzi o działkę między ul. Szkolną a ul. 1 Maja, działka nr 53 w części 
ogrodzona płotem, które było przedmiotem dyskusji i wielu uwag. Chciałbym 
zaapelować, żeby zagospodarować w jakiś sposób plac ogrodzony, ponieważ 
w mojej ocenie wygląda to dosyć dziwnie, plac jest ogrodzony w części, natomiast 
niczego tam nie ma. W momencie, kiedy przyjmowaliśmy zadanie polegające na 
ogrodzeniu części placu na osiedlu przy ul. 1 Maja (bardziej przy ul. Szkolnej ten 
plac się znajduje) w momencie, gdy przyjmowaliśmy wniosek o zabezpieczenie 
środków na to ogrodzenie myślałem, że tam będą czynione dalej jakieś ruchy, będą 
sadowione jakieś urządzenia, czy to urządzenia placu zabaw, czy może inne jakieś 
do rekreacji, natomiast nic się tam nie dzieje. Nie rozumiem trochę intencji 
ogradzania tego, ani bramek tam nie ma tak, żeby dzieci mogły grać w piłkę, są 
chyba tylko dwie, czy trzy ławki, więc to trochę dziwnie wygląda. Apeluję, żeby 
zagospodarować ten plac w sposób taki, który będzie pozwalał na korzystanie 
z niego w sposób sensowny. Mieszkańcy twierdzą, że dzieci nie mają co tam robić, 
bo nie mają bramek i uderzają piłką w płot i stąd m.in. ten płot jest dewastowany. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Oczywiście taka była wstępna umowa 
z mieszkańcami i oni sami tego oczekiwali. Na spotkaniach był Zastępca, była Pani 
Sekretarz i również u mnie takie spotkania się odbyły, kiedy mieszkańcy prosili, 
żeby rozpocząć od tego, ja mówiłam jak to będzie wyglądało, ponieważ nie mamy 
środków. Zakup każdego elementu to są koszty i dzisiaj oczekujemy na to, że jeżeli 
pojawią się jakiekolwiek możliwości i my to wiemy, to nie jest tak, że nie chcemy, czy 
nam się to nie podoba. Czekamy na to, żeby pojawiły się tylko jakiekolwiek projekty, 
żeby móc wystąpić o cokolwiek. Będzie Lokalna Grupa Działania, która myślę, że 
w maju zostanie już podpisana (z tego co wiem) umowa, rozpocznie się procedura 
naboru wniosków, więc może tutaj będziemy mogli wystąpić i będziemy starć się 
o to, ale tak jak dzisiaj mówiliśmy, mamy taką, a nie inną ilość środków, takie a nie 
inne potrzeby i musimy coś wybrać. Mam nadzieję ogromną na to, że pojawią się 
możliwości pozyskania środków i zakupu takich elementów. Zdaję sobie sprawę 
z tego, że nawet jeżeli zakupimy jeden czy dwa i za chwilę będzie, a czemu jeden, 
a czemu nie dwa, na pewno będziemy chcieli to wyposażyć. Myślę, że na spotkaniu 
z mieszkańcami, na które zachęcam, na spotkania odnośnie funduszu sołeckiego, jest 
tutaj obecny z nami Sołtys, dzisiaj też była na ten temat rozmowa. Fundusz sołecki to 
też są środki, które powinny być przeznaczone np. na zakup takich elementów 
i wiele takich potrzeb jest, i mam nadzieję, że jednak spotkanie sołeckie odbędzie się, 
na którym będę wnioskowała o to, żeby zrezygnować z jednego z zadań, bo za te 
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pieniądze niestety nie stać nas, które tam są zaplanowane, żeby to wykonać, to może 
akurat będą mieszkańcy chętni do tego, żeby je przeznaczyć. Zachęcam, żeby 
przychodzić na takie spotkania, jeżeli taka informacja się pojawi, sprawdzać naszą 
stronę internetową, tablice, na których Pan Sołtys wywiesza, jest na pewno dostępny, 
można rozmawiać i może akurat z tego funduszu, po to też, chociaż spotykam się 
z wieloma uwagami, że po co to sołectwo w mieście Pyrzyce i wszyscy się z tego 
śmieją. Pewnie  można tak ocenić, ale mamy środki takie, a nie inne, korzystamy 
z tego, więc korzystajmy z tego efektywnie, wykorzystujmy je efektywnie tak jak 
robimy to na terenach wiejskich, gdzie nas też mieszkańcy słuchają i też nie zawsze 
zadowoleni są z tego, kiedy ja mówię, że nie na integracje, a właśnie na zakupy tych 
rzeczy, których dzisiaj nie mamy, czy na remonty, na które dzisiaj nie mamy,  ale 
przyjmują to. Tak też fundusz jest realizowany. Jest możliwość zmiany w tym roku, 
to może przy tej okazji, myślę, że w najbliższym czasie takie spotkanie się odbędzie, 
to może akurat będą to zakupy na ul. 1 Maja do tego ogrodzenia, jeżeli nie to może 
coś innego, ale na pewno myślimy o tym, żeby wyposażyć ten plac i będziemy robić 
wszystko, żeby tak się stało.  
 
Radny Waldemar Lemiesz – Jak były pytania do Burmistrza w punkcie 3 nie 
byliśmy jeszcze przy temacie 16, Pani Burmistrz przy swojej recenzji punktu 16 
przekwalifikowanie drogi gminnej przed Urzędem. Pani stwierdziła, że kiedyś ktoś 
chciał kupić, a nie można było drogi kupić, bo tak zrozumiałem to mam pytanie, czy 
Pani Burmistrz ma zamiar przehandlować ten teren jak go teraz 
przekwalifikowaliśmy? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie mam zamiaru przehandlować.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Chyba bez naszej zgody to się nie uda. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To Państwo Radni musicie wyrazić zgodę. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Poinformuję o pismach, które wpłynęły do 
Przewodniczącego: 
- pismo od Regionalnej Komisji Orzekającej w sprawach o naruszenie dyscypliny 
finansów publicznych przy RIO w Szczecinie przysłała orzeczenie z dnia 15 grudnia 
2015 r., w którym orzekła, że uznała Pana Jerzego Marka Olecha winnym naruszenia 
dyscypliny finansów publicznych w rozumieniu art. 5 ust. 1 pkt 1 to jest sprawa 
niedochodzenia w drodze decyzji administracyjnej opłaty za niezgodne zajęcie pasa 
drogowego działki przez Parafię Rzymskokatolicką pw. Św. Ottona w Pyrzycach. 
Pismo stanowi załącznik Nr 76 do protokołu. 
- zaproszenie na „Marsz anty hejtowy”, które stanowi załącznik Nr 77 do protokołu. 
- podanie od mieszkańców ul. Słowackiego w Pyrzycach, którzy proszą o naprawę 
drogi.  Pismo stanowi załącznik Nr 78 do protokołu i zostanie przekazane do Pani 
Burmistrz. 
- zaproszenie na halowy turniej piłki nożnej radnych samorządowych. Pismo 
stanowi załącznik Nr 79 do protokołu. 
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- oświadczenie Rady Miejskiej w Stepnicy w sprawie utrzymania spójności 
terytorialnej województwa zachodniopomorskiego, pismo stanowi załącznik Nr 80 
do protokołu. 
- oświadczenie Rady Miejskiej w Dolicach w sprawie utrzymania spójności 
terytorialnej województwa zachodniopomorskiego, pismo stanowi załącznik Nr 81 
do protokołu. 
- pismo od Firmy handlowo – Usługowej „Samson” Radosław Samsik, dotyczące 
drogi dojazdowej do sklepu przy ulicy Magazynowej 2 w Pyrzycach, o ile dobrze 
pamiętam było to poruszane przez radnego Mirosława Wyrodka, pismo stanowi 
załącznik Nr 82 do protokołu i zostanie przekazane Pani Burmistrz. 
- oświadczenie Rady Miejskiej w Drawsku Pomorskim w sprawie utrzymania 
spójności terytorialnej województwa zachodniopomorskiego, pismo stanowi 
załącznik Nr 83 do protokołu. 
- pismo od mieszkańców ulicy Polnej dotyczące remontu chodnika, ale ta sprawa jest 
w toku, dostaliśmy pismo do wiadomości, Pani Burmistrz ma oryginał tego pisma, 
pismo stanowi załącznik Nr 84 do protokołu. 
- w imieniu mieszkańców wnioski złożył radny Wojciech Łubiarz: 
1) W imieniu mieszkańców ulicy Sikorskiego, zwracam się z prośbą o zwrócenie się 
do właściciela działki przy ulicy Sikorskiego 2 – teren byłej odlewni, o remont 
wjazdu na wcześniej wymienioną działkę. Wniosek stanowi załącznik Nr 85 do 
protokołu. 
2) W imieniu mieszkańców ulicy Sikorskiego i Podgrodzie, zwracam się z prośbą  
o przegląd techniczny lamp oświetleniowych znajdujących się przy tych ulicach. 
pismo stanowi załącznik Nr 86 do protokołu. 
3) W imieniu mieszkańców ulicy Sikorskiego zwracam się z prośbą o poprawę stanu 
technicznego części drogi znajdującej się pomiędzy wjazdem na ulicę Podgrodzie,  
a parkiem nad stawem Złotej Rybki, pismo stanowi załącznik Nr 87 do protokołu. 
4) Zwracam się z prośbą w imieniu Państwa Mirosława i Agnieszki Kosińskich, 
zamieszkałych przy ulicy Górnej, numer 9, o zobowiązanie wykonawcy remontu 
ulicy Rolnej do wymiany ziemi na terenie przy posesji wyżej wymienionych państwa 
na ziemię nadająca się do prowadzenia trawnika, pismo stanowi załącznik Nr 88 do 
protokołu. 
5) W imieniu mieszkańców ulic Słonecznej oraz Nad Potokiem, zwracam się z prośbą 
o sprzątnięcie pozostawionych po wycince drzew pozostałości, tj. gałęzi, itp., oraz 
śmieci, pismo stanowi załącznik Nr 89 do protokołu. 
  2 marca obchodziliśmy 75- lecie zakończenia walk o Pyrzyce, bardzo dziękuję 
za obecność osób, które były i również za poczet sztandarowy, który towarzyszył 
również przy tej uroczystości. Bardzo dziękuję Radnym i zachęcam również innych 
do wzięcia udziału w poczcie sztandarowym.  

Następna sesja 28 kwietnia 2016r.  
Na nadchodzące Święta Wielkanocne życzę wszystkim wszystkiego dobrego. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Muszę coś sprostować, dobrze, że 
pracownicy czuwają z tyłu, odnośnie uchwały o wprowadzeniu opłat na 
cmentarzach wiejskich, nie od 1 czerwca tak jak powiedziałam, a od 1 lipca wchodzi 
w życie i poprawiam swój błąd, jeżeli przejdzie uchwała to od 1 lipca 2016 r. 
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Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 26 porządku 
 Zamknięcie obrad XIX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem porządku obrad 
zamykam obrady XIX sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 

                                                                                                          Paweł Chyt 


